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چرا نقدینگی ۱۱۲۲ هزار میلیارد تومانی
 موجب تورم نشد؟

یک کارشناس اقتصادی گفت:» افزایش حجم نقدینگی عمدتا ناشی از چاپ پول 
نیست، بلکه ناشی از بدهی های دولت است.« 

هادی حق شناس،کارشناس اقتصادی در گفت و گو با خبرآنلاین، درباره دلایل 
رشد نقدینگی گفت:»آنچه در سه سال گذشته اتفاق افتاده و منتج به افزایش رشد 
نقدینگی شده ، عمدتا به افزایش بدهی دولت به بانک ها یا بدهی دولت به بانک 
مرکزی مرتبط می شود؛ البته ریشه بدهی ها مربوط به دولت گذشته است و مربوط 

به سال های جاری نیست.«
وی افزود:»از سوی دیگر چون دولت دو نوع درآمد و هزینه دارد طبیعی است که هر 
سال نسبت به سال گذشته،هزینه ها سیر صعودی داشته باشد.از سویی بخش عمده 
ای از هزینه های جاری دولت به حقوق و دستمزد کارکنان باز می گردد. این حقوق و 
دستمزد کارکنان دولت به طور میانگین همیشه معادل نرخ تورم و به صورت افزایشی 
بوده است. لذا اگر در سال ۹۲ هزینه های جاری کشور حدود ۱۰۰ هزار میلیارد تومان 

بوده ، طبیعی است که در سال جاری به ۲۰۰ هزار میلیارد دلار برسد.«
این کارشناس اقتصادی ادامه داد:»بخش عمده این افزایش هم ناشی از افزایش 
هزینه کارکنان دولت است که امری اجتناب ناپذیر است. یعنی نمی شود که حقوق 
و دستمزد کارکنان دولت نسبت به سال گذشته افزایش پیدا نکند؛ گرچه یکی از 
دلایل افزایش، معادل تورم است اما دلیل دیگر مربوط به سنوات کارکنان دولت 
است که سال به سال افزایش پیدا می کند و لذا بایستی دولت هزینه بیشتری را 
برای این موضوع متقبل شود. بنابراین  این دو متغیر افزایش هزینه دولت را اجتناب 

ناپذیر می کند.«
حق شناس با بیان اینکه در کنار این اتفاق ها شاهدیم که درآمدهای دولت سیر 
کاهشی داشته است،خاطرنشان کرد:»در حال حاضر با این که فروش نفت دو برابر 
شده ولی درآمدهای نفتی حداکثر در سال جاری به ۳۵ الی ۳۶ میلیارد دلار خواهد 
رسید، که بخشی از آن سهم صندوق ذخیره ارزی است یا هزینه های شرکت نفت 
برای استخراج و اکتشاف و فروش نفت صرف می شود.آن چیزی که از پول نفت برای 

دولت می ماند، از ۳۵ میلیارد دلار حدود ۲۰ میلیارد دلار بوده است.«
وی اظهار کرد:» بنابراین دو نکته وجود دارد که در هزینه های دولت اجتناب ناپذیر 
است و سیر صعودی دارد؛ از یکسو درآمدهای دولت سیر کاهشی دارد و از طرف دیگر 

هزینه های جاری دولت افزایش پیدا کرده است.« 
این کارشناس اقتصادی گفت:» دولت بخشی از این هزینه ها را از اخذ مالیات، فروش 
نفت و بخش دیگر را از طریق فروش اوراق مشارکت یا اسناد خزانه تامین می کند،اگر 
این منابع تامین نشود به شکل بدهی دولت در حساب و کتاب دولت منظور می شود.

این بدهی ها یکی از اجزای پایه پولی  محسوب می شود که با یک ضریب فزاینده 
سبب افزایش پایه پولی و به تبع آن افزایش نقدینگی در کشور می شود.«

وی خاطر نشان کرد:»کاری که دولت در سه سال گذشته انجام داد، انضباط مالی 
بوده که براین اساس وضعیت مالی دولت مشخص شده است.در گذشته وضعیت مالی 

دولت مشخص نبود که چقدر بدهی دارد.«
حق شناس با بیان اینکه تنها نگرانی که هم اکنون وجود دارد،عدم تخصیص بودجه 
های عمرانی است،گفت:» بودجه عمرانی در ۶ ماه اول سال حدود ۵ الی ۶ هزار 

میلیارد تومان تخصیص پیدا کرد. بدون اینکه درآمدهای دولت افزایش پیدا کند.«
مشاور رییس سازمان بنادر و کشتیرانی یادآورشد:»بنابراین به نظر می رسد که 
افزایش نقدینگی عمدتا ناشی از چاپ پول نیست، بلکه ناشی از تعیین تکلیف بدهی 
ها است. به طوری که می بینید نقدینگی کشور ۱۱۲۲ هزار میلیارد تومان است ولی 

در تورم اثر مثبت نداشته بلکه اثر منفی هم  داشته است.«
وی تاکید کرد:»اگر دولت بتواند در سال جاری به رشد اقتصادی ۵ درصد برسد و 

بخش واقعی اقتصاد رشد کند، این نقدینگی به بخش واقعی اقتصاد می رسد.«

رئیس اتحادیه املاک کشور:

اتحادیه املاک آمادگی فروش مسکن مهر را دارد 
رئیس اتحادیه املاک کشور ضمن تاکید بر آمادگی این اتحادیه جهت فروش 
واحدهای مسکن مهر، گفت: ۲۷۰هزار مسکن در تهران و ۶۰۰ هزار مسکن در کشور 

خالی است که اخذ مالیات از آنها بازار مسکن را تحت تاثیر قرار نخواهد داد. 
احسان عقبائی گفت: مسکن مهر در دولت قبل رقم خورد که دارای ایرادات و مزایای 
بود، در حقیقت احداث مسکن مهر در شهرهای کوچک موثر واقع شد اما در شهرهای 
بزرگ نتوانست موفقیت آمیز باشد، چراکه مردم پایتخت، در حاشیه شهر خانه های 

خود را با دید سرمایه ای دریافت کردند.
رئیس اتحایده املاک تهران و کشور با بیان اینکه باید تکلیف این مسکن ها در 
پایتخت و سایر شهرها مشخص شود، ادامه داد: دولت اگر قرار باشد سوپسیتی بابت 
واحدهای مسکن مهر پرداخت کند، باید آن را در دستور قرار دهد و بعد اقدام به 
احداث و فروش مسکن اجتماعی کند، اتحادیه املاک کشور هم در این زمینه می تواند 
کمک کند کما اینکه پیش از این بخشی از مسکن ها که باقی مانده و خریداری در 

دولت نداشت را به فروش رسانده ایم.
عقبائی تاکید کرد: اتحادیهاملاک کشور هنوز هم این آمادگی رد اتحادیه املاک 
کشور وجود دارد که با یک صد و ۲4 هزار عضو در کشور و جمعیت ۶۵۰ هزار 
نفری کمک کنیم تا دولت در فروش آنها گام های اساسی تری بردارد و با تزریق پول 

واحدهای باقی مانده هم تکمیل کند.
اخذ مالیات از خانه های خالی بازار را تحت تاثیر قرار نخواهد داد

وی در خصوص اخذ مالیات از خانه های خالی، گفت: بنابر آمار سال ۱۳۹۲ در سطح 
استان تهران 4۵۰ هزار خانه خالی و در سطح کشور ۹۰۰ هزار خانه خالی است، رد 
حال حاضر در سطح استان تهران حدود ۲۷۰ هزار مکسن خالی و در سطح کشور 
حدود ۶۰۰ هزار مسکن خالی وجود دارد، بخشی از این مسکن خای خالی پایتخت 
مربوط به حاشیه شهر و واحد های نوساز در مناطقی چون پرند، محمد شهر و پردیس 
است و بخشی واحدهای لوکس و گران قیمت مناطق شمالی تهران است که به دلیل 
رکود بازار مشتری ندارد. عقبائی تصریح کرد: مالکان این خانه ها به دلیل گرانی حاضر 
به فروش نیستند چراکه معتقدند متضرر خواهند شد، لذا در انتظار وضعیت آتی بازار 
مسکن هستند، در واقع با سیاست تنبیهی نمی توان کار را پیش برد لذا باید تولیدات را 

افزایش و در بازار مسکن رقابت ایجاد کرد تا مشکل این حوزه حل شود.
رئیس اتحایده املاک تهران و کشور اخذ مالیات از خانه های خالی را سیاست تنبیهی 
و بی اثر دانست و گفت: تاکنون این سیاست اجرایی نشده است اگر هم اجرا شود با 
توجه به تعداد واحد مسکونی خالی موجود، بازار مسکن را تحت تاثیر قرار نخواهد داد.

عضو کمیسیون کشاورزی، اب و منابع طبیعی مجلس  مطرح کرد

انبار و احتکار کردن مرغ توسط دلالان ممنوع 
عضو کمیسیون کشاورزی، اب و منابع طبیعی مجلس با بیان اینکه از انبار  واحتکار 
کردن مرغ توسط دلالان باید جلوگیری شود، گفت: نوسانات قیمت مرغ با ذخیره 

سازی دولت در این زمینه کنترل شود.  
سید راضی نوری درباره وضعیت نوسانات مرغگفت: نوسانات قیمت مرغ با مرغ های 
ذخیره شده توسط  دولت کنترل می شود بنابراین دولت برای رعایت اصول عرضه  و 
تقاضا در صنعت مرغداری  باید به  میزان نیاز مرغ  را در انبارها ذخیره کندتا در زمان  
نیاز بازار مرغ های ذخیره شده را وارد بازار کند. نماینده مردم شوش در مجلس شورای 
اسلامی، تصریح کرد: نوسانات قیمت نرخ نباید مرغدار  را متضرر کند بلکه باید دولت 
با ورود قاطع به تنظیمات  بازار مرغ ، عرضه و تقاضا  را در  این راستا   سامان  ببخشد.  
وی با بیان  اینکه ستادهای تنظیم بازار و حمایت از مصرف کننده  باید با  ورود  قاطع 
نرخ   بازار محصولات  کشاورزی را تنظیم کنند، گفت:دولت باید برای جلوگیری از 

نوسانات مرغ  بر طبق میزان نیاز مرغ را  خریداری و سپس در انبارها نگهداری کند.
نوری  افزود: عدم تنظیم عرضه و تقاضا بدیهی است که علاوه بر مصرف کنند، 
تولید کننده مرغ را نیز در این  شرایط از  بازار ناراضی خواهد کرد.  عضو کمیسیون  
کشاورزی ، آب و منابع  طبیعی  مجلس یادآورشد: غرفه های تعاونی مقصد مناسبی 
برای فروش تولید به مصرف تولیدات  مرغی  به شمار می آیند  زیرا با توسعه این  نوع 
از  غرفه ها علاوه بر  تولید کننده ، مصرف کنند نیز از  شرایط بازار راضی خواهد  بود.

مدیر طرح و برنامه بانک مسکن  اعلام کرد

پرداخت 3 هزار فقره تسهیلات صندوق پس انداز 
مسکن یکم

مدیر طرح و برنامه بانک مسکن گفت : حدود ۳ هزارفقره از تسهیلات سپرده گذاران 
صندوق پس انداز مسکن یکم پرداخت شده است. محمدحسن مرادی افزود: آن طور که 
انتظار می رفت سپرده گذاران صندوق پس انداز مسکن یکم از این تسهیلات استقبال 
نکرده اند.  وی افزود: افتتاح حساب در صندوق پس انداز مسکن یکم از خرداد پارسال 
شروع شد و در ماه اول ۶ هزار و در ماه های بعدی حدود ۳ هزار افتتاح حساب در ماه 
داشتیم. مرادی گفت: اگر قرار بود بعد از یک سال سپرده گذاران از تسهیلات خود 
استفاده کنند تا حالا باید حدود ۱۲ هزار تسهیلات پرداخت می کردیم که حدود ۳ 
هزار تسهیلات پرداخت شده است. مرادی درباره علت استقبال کم از این تسهیلات 
افزود: مبالغی که باید سپرده گذاری می کرده اند در حدی نبوده است که بتوانند از 
سقف تسهیلات استفاده کنند. مدیر طرح و برنامه بانک مسکن با بیان اینکه به ازای هر 
شش ماه از زمان افتتاح حساب یک برابر موجودی ، تسهیلات پرداخت می شود ، گفت: 
به عنوان مثال کسی که در تهران بخواهد از سقف تسهیلات 8۰ میلیون تومانی این 
حساب استفاده کند باید یک سال مبلغ 4۰ میلیون  تومان را در حساب خود نگه دارد 
اما متوسط سپرده گذاری برای دریافت متوسط تسهیلات ۶۰ میلیون تومانی در کشور 
تنها ۲۱ میلیون تومان بوده است.  مرادی افزود: چون مبلغ سپرده گذاری کم بوده است 
باید یک دوره شش ماهه دیگر بگذرد تا بتوانند از سقف تسهیلات اعطایی بانک استفاده 
کنند. وی با بیان اینکه بعد از کاهش نرخ سود این تسهیلات و پلکانی کردن اقساط آن 
ورودی های صندوق بیشتر شده است ، گفت: در ماه ۳ برابر ورودی های سال قبل افتتاح 
حساب داریم که برای دریافت تسهیلات خود باید حداقل یک سال زمان را محاسبه 
کنند ، بنابر این انتظار می رود از تابستان سال آینده روند اعطای این تسهیلات سرعت 
زیادی به خود بگیرد و اثر تسهیلات این صندوق را در رونق بخش مسکن ببینیم. مدیر 
طرح و برنامه بانک مسکن افزود : تاکنون حدود ۱۱۰ هزار فقره افتتاح حساب تسهیلات 
صندوق پس انداز مسکن یکم داریم که وقتی وارد بازار شود طبیعتاً مقداری بازار مسکن 
را از رکود فعلی خارج خواهد کرد. مرادی با بیان اینکه پیش بینی می کردیم ۲۵ درصد 
این تسهیلات در تهران ، ۲۵ درصد در شهرهای بزرگ و ۵۰ درصد در سایر شهرها 
پرداخت شود ، گفت: حدود ۲۷ درصد این تسهیلات در تهران ، ۲۲ درصد در شهرهای 
بزرگ و حدود ۵۰ درصد در سایر شهرها پرداخت شده که به پیش بینی ما نزدیک است.

در شورای گفتگوی دولت و بخش خصوصی عنوان شد

تاکید وزیر اقتصاد بر همراهی بانک ها 
در تامین مالی تولید

وزیر امور اقتصادی و دارایی بر همراهی بانک ها در اجرای تعهدات خود به تامین مالی 
بخش تولید تاکید کرد. علی طیب نیا در شصت و دومین نشست شورای گفتگوی دولت 
و بخش خصوصی با بیان اینکه برخی بانک در جهت اجرای این طرح عملکرد خوبی 
داشتند گفت: وزارت امور اقتصادی و دارایی با بانک های دولتی که عملکرد مثبتی در 
حمایت از بخش تولید و تامین مالی آن ندارند، برخورد خواهد کرد ضمن اینکه نظارت 
و برخورد با بانک های خصوصی متخلف به عهده بانک مرکزی است اما با توجه به 
اینکه دولت رونق بخش تولید را در دستور کار جدی خود دارد، همه بانک ها باید به 
تعهدات خود به صورت کامل عمل کنند. وی اضافه کرد: دولت بر روی تامین مالی این 
طرح های تولیدی محکم ایستاده است و عقب نشینی نخواهد کرد. طیب نیا همچنین 
گفت: پیشنهاد ما این است تا هفته آینده کارگروهی از فعالان بخش اقتصادی و تولید، 
نمایندگان وزارت اقتصاد، بانک مرکزی و وزارت صنعت به صورت مرتب وضع تامین 
مالی بخش تولید را پایش کرده و راهکار و گزارش آن را در جلسه بعدی شورای گفتگوی 
دولت و بخش خصوصی ارائه دهند البته راهکارها باید برای نظام بانکی قابل اجرا باشد. 
طیب نیا افزود: در طرح خروج از رکود و رونق تولید به واحدهایی تسهیلات تامین مالی 
اعطا خواهد شد که قابلیت احیا شدن و بازار فروش برای تولیدات خود داشته باشند. 
وی گفت: در بازدیدی که از ۵ استان داشتم فعالان بخش تولیدی از نحوه اجرای طرح 
راضی بودند سازمان های مالیاتی و تامین اجتماعی هم همکاری خوبی داشتند ضمن 
اینکه نظام بانکی هم بیش از سقف تهعد خود در حال اجرای این طرح است. وزیر 
اقتصاد گفت: این در حالی است که نظام بانکی از ابتدای سال تا کنون ۲۳۲ هزار میلیارد 
تومان تسهیلات پرداخت کرده است که تا پایان سال به حدود 4۰۰ هزار میلیارد تومان 
خواهد رسید. وی افزود: شورای گفتگوی دولت و بخش خصوصی جای گله گذاری 
نیست؛ چراکه همه ما با هم در این مورد همراه و همزبان هستیم و به نظر می  رسد در 
آن کارگروه هم باید پیشنهاداتی برای سرعت بخشیدن به کار از سوی بخش خصوصی 

و دولت ارائه و کار به سرانجام رسد.

لاریجانی در جمع پیشکسوتان اتاق ایران؛

سیاست های اصل ۴۴ به درستی اجرا نشد
 رئیس مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه 
سیاست های اصل 44 به درستی اجرا نشد، گفت: 
باید سیستم اخذ مالیات بر ارزش افزوده مکانیزه 
شده و مستقیم از حساب افراد برداشت شده و به 

خزانه واریز شود. 
علی لاریجانی، عصر دوشنبه در جلسه شورای 
عالی پیشکسوتان اتاق ایران حضور یافت و پس از 
شنیدن سخنان فعالان اقتصادی، بخش خصوصی 
توسعه  ضرورت  را  واقعی  رقابت  ایجاد  و  قوی 

اقتصادی عنوان کرد.
 در ابتدای نشست غلامحسین شافعی، رئیس 
اتاق ایران، موضع گیری های رئیس مجلس در مورد 
مسایل اقتصادی را ستودنی دانست و گفت: به 
عنوان رئیس پارلمان بخش خصوصی خوشحالم 
که شما به عنوان رئیس قوه مقننه چنین دیدگاهی 

دارید.
عالی  شورای  تشکیل  به  اشاره  با  شافعی 
پیشکسوتان اتاق ایران، گفت: در همه بخش های 
داری  افراد  که  دارد  وجود  کمبود  این  کشور 
مدتی  از  پس  ارزنده  و  قیمت  ذی  تجربه های 
به فراموشی سپرده می شوند و از آن هااستفاده 

مطلوب نشده و قدردانی کافی نمی شود.
رئیس اتاق ایران افزود: نسل جوان فعلی نسلی 
متفاوت با نسل های گذشته است و الگوبرداری از 
این افراد موفق که بدون ارث  و با دست های خالی 
توانستند این اندازه در اقتصاد کشور موفق باشند، 
می تواند دیدگاه بسیاری از این جوانان را تغییر داده 

و موجب پویایی آنها شود.
شافعی افزود: تشکیل شورای عالی پیشکسوتان 
در جلوگیری از انقطاع بین نسلی و بهره گیری از 
تجربیات و همچنین تقویت جانشین پروری بسیار 

موثر است.
عالی  شورای  رئیس  صادقی،  میرمحمد  علا 
پیشکسوتان اتاق ایران، در مورد این شورا گفت: 
پیشکسوتان  نظرات  از  استفاده  و  احترام  سنت 
در همه بخش ها سنت مطلوبی است و این افراد 
باید گرامی داشته شوند؛ این در حالی است که 
از پیشکسوتان اقتصادی و فعالان عرصه تولید و 

اشتغال کم تر یاد می شود.
رئیس شورای عالی پیشکسوتان اتاق ایران در 
مورد تشکیل این شورا گفت: هیات رئیسه اتاق بر 
موضوع استفاده از نظرات پیشکسوتان و تجلیل از 
انها بسیار اعتقاد دارند و تشکیل این شورا نیز در 

همین راستا است.
میر محمد صادقی با تأکید بر لزوم استفاده از 
نظرات پیشکسوتان اتاق توسط مسئولان مختلف 
از نظرات  باید زمینه استفاده  در کشور  گفت: 
افرادی که سال ها عمر خود را در امور اقتصادی 
صرف کرده اند و صاحب تجربه های بسیاری در این 

زمینه هستند، مهیا شود.
مسعود خوانساری، رئیس اتاق تهران، با اشاره به 
رای اعتماد اخیر مجلس به سه وزیر پیشنهادی 
ایجاد  جهت  از  مجلس  اقدام  این  گفت:  دولت 

همدلی دولت و مجلس اقدامی به موقع و موثر بود. 
رئیس اتاق تهران با اشاره به مشکلات اقتصادی 
متعدد در کشور گفت: مشکلات ما کم تر به خارج و 

بیشتر به درون کشور مربوط است.
خوانساری افزود: شاخص های اقتصادی کشور در 
طول سال های گذشته مرتب دچار مشکل بوده اند 
و نتوانسته ایم به سمت توسعه پایدار حرکت کنیم. 
درآمد سرانه سال ۹۰ تقریباً برابر با درآمد سرانه 
سال ۱۳۵۷ بوده است و در سال ۹۳ حتی نسبت 

به سال ۵۷ کاهش یافته است.
نایب رئیس اتاق ایران تصریح کرد: اگر بتوانیم 
این مشکلات را آسیب شناسی کنیم بسیار اتفاق 
مثبتی خواهد بود. خوانساری افزود: انتظار ما فعالان 
اقتصادی این است که مرکز پژوهش های مجلس با 
همکاری اتاق مسائل و مشکلات اقتصادی را آسیب 
شناسی کرده و دلیل اینکه بعد از ۳۷ سال درآمد 
سرانه ما کاهش یافته است را بیایند. محمدرضا 
مرتضوی، دبیرکل خانه صنعت و معدن ایران گفت: 
دستگاه های مختلف مرتبط با موضوعات تولیدی و 
صنعتی کشور به طور مرتب باری بر دوش بخش 
تولید و صنعت دارای شناسنامه می گذارند. وی 
افزود: به طور مثال بانک ها، بار مالی حساب های 
وصول نشده خود را به عناوین مختلف دیرکرد و 
جریمه از بخش های شناسنامه دار می گیرند و این 
روند باید اصلاح شود. کیوان کاشفی، عضو هیات 
رئیسه اتاق ایران، گفت: در این  سال ها مجلس را 
به عنوان حامی تولید در کشور شناخته ایم و قوانین 
حمایتی خوبی مانند قانون بهبود مستمر محیط 
کسب و کار و رفع موانع تولید رقابت پذیر و ارتقای 
نظام مالی کشور مصوب شده است. اما نظارت بر 
اجرای قوانین نیز باید مورد توجه قرار گیرد چرا که 

این قوانین در زمان اجرا با مشکل مواجه می شوند 
و  گاهی هر چه به پله های پایین تر اجرای قوانین 

می رویم، اصل قانون از بین می رود.
یحیی آل اسحاق، عضو شورای پیشکسوتان اتاق 
را دو خواسته  بودن«  ایران، »احترام« و »مفید 
پیشکسوتان  دانست و تصریح کرد: باید به صورت 
قانونی و عملیاتی  در تمام نهادهای تصمیم گیری و 
تصمیم سازی از پیشکسوتان دعوت شده و استفاده 
از شورای عالی پیشکسوتان اتاق ایران مورد توجه 

قرار گیرد.
مشکلات  اشتغال،  رکود،  افزود:  آل اسحاق 
نظام بانکی، فساد، آب، و محیط زیست، صندوق 
بازنشستگی و ... مشکلاتی هستند که کوچه و 
بازار هم آنها را می دانند و برنامه ششم می تواند با 
استفاده از پیشکسوتان اتاق برای حل این مشکلات 

اقدامات موثری انجام دهد.
مالیات برارزش افزوده اصلاح شود

علی لاریجانی، رئیس مجلس شورای اسلامی 
پس از شنیدن صحبت های فعالان اقتصادی، با 
تاکید بر ضرورت تشکیل چنین مجامعی، گفت: 
تشکیل این شورا و جمع کردن افرادی که عمرشان 
را صرف تولید و پیشرفت اقتصادی جامعه کرده اند، 

بسیار مفید است.
لاریجانی در مورد استفاده از نظرات پیشکسوتان 
در مجلس شورای اسلامی گفت: طبق آیین نامه 
مجلس، اعضای اتاق می توانند در جلسات علنی 
و همچنین کمیسیون های مجلس، نظرات خود 
را اعلام کنند و برای حضور و استفاده از نظرات 
پیشکسوتان باید دستورالعملی تدوین شده و این 

موضوع توسط خود اتاق باید ساماندهی شود.
رئیس مجلس شورای اسلامی در مورد مالیات 

برای  مشکلاتی  آن  اخذ  که  افزوده  ارزش  بر 
تولیدکنندگان ایجاد کرده  گفت: فلسفه اصلی 
این قانون درست بوده و در زمان اجرا با مشکلاتی 
بر  مالیات  باید سیستم اخذ  مواجه شده است. 
ارزش افزوده مکانیزه شود و مستقیماً از حساب 
افراد برداشت شده و به خزانه واریز شود. لاریجانی 
افزود: بنده به کیمسیون اقتصادی و همچنین مرکز 
پژوهش های مجلس گفته ام سیستم مالیات  گیری 

را بررسی کنند تا به نحو مطلوبی تغییر پیدا کند.
به  اشاره  با  همچنین  مقننه  قوه  رئیس 
نشدن  اجرا  پیرامون  اعضا  از  یکی  صحبت های 
درست سیاست های کلی اصل 44 قانون اساسی 
گفت: سیاست های اصل 44 به درستی اجرا نشد 
و به اهداف هشت گانه ای که برای آن تعیین شده 
بود، نرسید. لاریجانی به نگاه رد دیون دولت به 
واگذاری های در راستای سیاست های کلی اصل 
44 اشاره کرد و گفت: سیاست های اصل 44 و 
قانون آن درست بود اما در مقام اجرا با مشکلاتی 
مواجه شد. لاریجانی در مورد برنامه ریزی در کشور 
هم، گفت: ۷۰ سال است که نظام های برنامه ریزی 
داریم اما برنامه های ما توفیقی نداشته اند و دلیل 
آن، نداشتن نگاه عقلانی و عالمانه در برنامه ها بوده 

است.
رئیس مجلس شورای اسلامی در ادامه با اشاره 
به صحبت های رئیس اتاق تهران گفت: بیشتر 
مشکلات درونی است و مشکلات بیرونی اندک 
هستند. باید ببینم علت چیست که مشکلات این 
همه پیچیدگی پیدا کرده است. لاریجانی افزود: 
یکی از مشکلات اصلی این است که هنوز پارادایم 
مشترکی در کشور در بخش حکومتی و همچنین 

مدنی تعریف نکرده ایم.

لاریجانی در بخش دیگری از سخنانش، لزوم 
رواج عقلانیت را در مردم و جامعه مورد توجه 
قرار داد و گفت: اگر عقلانیت در جامعه رشد پیدا 
کند، توسعه حاصل می شود. وی افزود: سه رکن 
و  عبادت  تقوت  علم،  تقویت  اسلامی  حکومت 
تقویت عدالت هستند و با این سه رکن به توسعه 
اقتصادی هم می توان رسید. رئیس مجلس ضرورت 
نگاه علمی به مسائل اقتصادی، گرایش عادلانه در 
امور اقتصادی و همچنین توجه به حقوق دیگران 
و مسئولیت اجتماعی را در امور اقتصادی مهم و 
اثرگذار برشمرد. لاریجانی تصریح کرد: کشور ما 
رنجور است و برخی از مسایل آن به سوء مدیریت 
مربوط است و باید با نگاه عالمانه و درست به ریل 

اصلی خود برگردد.
افزود: در سطح سیاست های کلان  لاریجانی 
کشور یک انضباط به وجود آمده و در مورد مسایلی 
مانند انرژی، آسیب های اجتماعی، سیاست های 
کلی اصل 44سیاست های خوبی تدوین شده 
که اگر قسمتی از این ها هم درست اجرا شود، 

مشکلات تا حدی حل می شوند.
به  اشاره  با  اسلامی  شورای  مجلس  رئیس 
صحبت های یکی از حاضران پیرامون تناقض برخی 
قوانین گفت: دستورالعمل ها و آیین نامه هایی که 
مخل قانون است را به مجلس شورای اسلامی اعلام 
کنید تا با بررسی، دستورالعمل ها رفع نقش شده و 

آیین نامه های متناقض هم لغو شوند.
لاریجانی در مورد تامین اجتماعی هم گفت: 
قبول  دارم که تامین اجتماعی آسیب های زیادی 
به بخش تولید کشور وارد کرده است. اصولاً وقتی 
کارهای  که  است  این  دنبال  شود،  فربه  دولت 
بگیرد در صورتی  را خودش در دست  مختلف 
که دولتی موفق است که همه امور را خودش به 
دست نگیرد. رئیس مجلس شورای اسلامی در 
بخش دیگری از سخنانش با تاکید بر لزوم آزاد 
سازی در اقتصاد گفت: ما باید در برنامه ششم و 
همچنین برنامه های دراز مدت، تنفس اقتصادی، 
آزادسازی در اقتصاد و تقویت بخش خصوصی را 
مورد توجه قرار دهیم. لاریجانی افزود: تا زمانی که 
بخش خصوصی قوی و رقابت واقعی نداشته باشیم 
توسعه ممکن نخواهد بود. لاریجانی با اشاره به 
صحبت های رئیس انجمن ارگانیک ایران در مورد 
ضرر محصولات تراریخته گفت: درمورد محصولات 
تراریخته، دو دیدگاه کاملًا متفاوت وجود دارد و در 
کشورهای دیگر هم اینطور نیست که اصلًا در هیچ 
موردی از این محصولات استفاده نشود. بلکه باید با 
احتیاط عمل شده و مرکز پژوهش های مجلس باید 

این موضوع را به دقت بررسی کند.
علی لاریجانی با اشاره به بررسی برنامه ششم 
توسعه در مجلس شورای اسلامی گفت: برنامه 
ششم توسعه در مجلس در حال بررسی است و 
بخش خصوصی می تواند با هدف تقویت صادرات و 
تسهیل و روان سازی تولید، پیشنهادات خود را برای 

اعمال نظر بخش خصوصی به مجلس ارایه کند.

رییس کل بانک مرکزی :

بستر یکسان سازی ارز باید فراهم شود 

رییس کل بانک مرکزی با بیان اینکه با افزایش صادرات 
غیرنفتی سهم این نهاد در تامین ارز بازار کاهش یافته 
است، گفت: قرار بود طرح یکسان سازی نرخ ارز پس از 
گذشت چندین ماه از اجرای توافق برجام )برنامه جامع 

اقدام مشترک( عملیاتی شود. 
ولی اله سیف در نخستین نشست مشترک رییس و 
اعضای کمیسیون اقتصادی مجلس دهم و مدیران ارشد 
بانک مرکزی درباره یکسان سازی نرخ ارز گفت: نخستین 
مرحله رشد و توسعه، برخورداری از افق بلندمدت، باثبات 
و به دور از شوک در اقتصاد است و باید کِشتی اقتصاد را با 
آرامش به مقصد رساند.وی افزود: طرح یکسان سازی نرخ 
ارز نیز تابعی از این رویه است و برای اجرای آن، باید بستر 
و شرایط مطلوب و آرامش مورد نیاز فراهم باشد.رییس 
شورای پول و اعتبار خاطر نشان کرد: طرح یکسان سازی 
نرخ ارز قرار بود پس از گذشت چندین ماه از اجرای توافق 
برجام عملیاتی شود که یکی از پیش نیازهای اصلی آن 
عادی سازی روابط بانکی بین المللی است. گرچه تاکنون 
سرعت کمی داشته است ، با توجه به شرایط اخیر امید 
می رود روند آن تسریع شود؛ در شرایط حاضر با بانک ها 
و موسسات بین المللی در حال برگزاری جلسات و بررسی 
راهکارهای پیشبرد این موضوع هستیم.وی بر نیاز به تدبیر 
و دیپلماسی برای بهبود روابط بانکی بین المللی تاکید کرد.

 کاهش سهم بانک مرکزی در تامین ارز بازار 
ارز اظهار داشت: در  بازار  با اشاره به وضعیت  سیف 
سال های گذشته بخش عمده ای از ارز بازار را بانک مرکزی 
تامین می کرد، اما اکنون با توجه به حجم منابع ارزی که 
از محل صادرات کالاهای غیرنفتی به بازار عرضه می شود 
سهم بانک مرکزی در تامین ارز بازار کمتر شده است.وی 
ادامه داد: بانک مرکزی توانسته است با اعمال روش های 
دقیق، کنترل مناسب و موثری را بر ثبات بازار ارز اعمال 
کند که دستاورد آن نیز ثبات مطلوب قیمت ارز در بازار و 
از آن مهمتر کاهش محسوس دامنه نوسان آن بوده است. 

  وضعیت نظام بانکی چندان مناسب نیست
از  به تشریح بخش هایی  بانک مرکزی   رییس کل 
وضعیت اقتصادی ایران پرداخت و افزود: هم اکنون نظام 
بانکی ایران در وضعیت چندان مناسبی به سر نمی برد 

و تنگنای مالی موجب تشدید این وضعیت شده است.
سیف یادآور شد: در حالی که مسوولیت تامین مالی 
اقتصاد به طور عمده بر عهده شبکه بانکی است، نزدیک 
به 4۵ درصد از منابع و دارایی های بانک ها منجمد و غیر 

قابل استفاده است و بازدهی مناسب ندارد.
 وی افزود: با همه این شرایط، با سیاست گذاری مناسب 

و به موقع، آن هم در شرایطی که کشورهای نفتی تحت 
شدید  نوسانات  دچار  نفت  قیمت  شدید  تاثیر شوک 
اقتصادی شدند، اقتصاد ما به رغم شرایط تحریمی سخت، 
توانست نه تنها این شوک را به خوبی پشت سر بگذارد 
بلکه حتی در این دوره تورم با حرکت در مسیر کاهشی، 

روند بسیار مطلوبی داشته است.
   FATF از الزامات گسترش روابط بانکی با 

دنیاست
 رییس شورای پول و اعتبار با تبیین اقدامات مهم ایران 
 ،)FATF(برای خروج از فهرست سیاه گروه ویژه اقدام مالی
خاطرنشان کرد: یکی دیگر از الزامات گسترش روابط 
بانکی و اقتصادی با بانک های دنیا، بهبود وضعیت ایران در 

سازمان بین الدولی FATF بود.
سیف یادآور شد: بانک های خارجی برای ایجاد روابط 
مناسب  شناسایی  امکان  باید  خدمات  ارایه  و  بانکی 
مشتریان خود را داشته باشند و تا زمانی که در این زمینه 
اطمینان قطعی حاصل نکنند، نسبت به برقراری ارتباط 
تردید دارند؛ بر همین اساس با تلاش ها و پیگیری های 
کارشناسان وزارت امور اقتصادی و دارایی و بانک مرکزی 
توانستیم گام های مثبتی در رفع موانع موجود برداریم 
 FATF و خوشبختانه اسم کشور ایران از فهرست سیاه
مطلوب  روابط  بهبود  برای  مقدمه ای  که  شد  خارج 
بین المللی بانکی محسوب می شود. به گفته وی، به 
رغم جنجال های رسانه ای مبنی بر در اختیار قرار دادن 
اطلاعات مالی و بانکی ایران به آن سازمان، FATF از 
هیچ کشوری اطلاعات بانکی  نمی گیرد و تنها شفافیت 
نقل و انتقالات مالی کشور ها را مورد تاکید قرار می دهد. 
 )Financial Action Task Force( گروه ویژه اقدام مالی
یا FATF یک گروه بین الدولی است که در چهارم تیر 
۱۳۹۵ با انتشار بیانیه ای، درخواست خود از کشورها برای 
انجام اقدامات مقابله ای علیه جمهوری اسلامی ایران را 
به مدت یک سال به حالت تعلیق در آورد. این تعلیق، 
نتیجه اقدامات متعدد دولت، مجلس شورای اسلامی و قوه 
قضائیه در سالهای اخیر، از جمله تصویب قانون مبارزه با 
تأمین مالی تروریسم و التزام ایران به اجرای برنامه اقدام 
برای رفع کاستی های چارچوب مبارزه با پولشویی و 

تأمین مالی تروریسم منطبق با قانون اساسی است.
نظارت موثر بانک مرکزی با همکاری همه نهادها 

محقق می شود 
رییس  کل بانک مرکزی با بیان اینکه نظارت موثر بر 
شبکه و عملیات بانکی مستلزم همکاری همه نهاد های 
حاکمیتی از جمله قوای مقننه و قضاییه و دیگر دستگاه 

های اجرایی است، گفت: در چارچوب قوانین و مقررات 
موجود و با همیاری و هماهنگی همه قوا، روند نظارتی 
بانک مرکزی تقویت شده و رو به پیشرفت است. سیف در 
این نشست که شامگاه دوشنبه در ساختمان بانک مرکزی 
برگزار شد، با تاکید بر ضرورت برخورداری بانک مرکزی 
از اختیارات قانونی لازم برای اعمال نظارت مؤثر بر فعالیت 
های بانکی، به تجربیات اخیر در برخورد با مؤسسات غیر 
مجاز اشاره کرد و افزود: با اتکا به حمایت مجلس شورای 
اسلامی امیدوارم تصویب لوایح دوگانه بانکی در مجلس 
شورای اسلامی به تقویت نقش نظارتی بانک مرکزی منجر 

شود. 
وی ادامه داد: البته کمیسیون اقتصادی مجلس شورای 
اسلامی همواره حامی و پشتیبان بانک مرکزی بوده و 
این بانک نیز به طور متقابل از راهنمایی ها و مشورت های 
کمیسیون بهره برده است و امیدواریم این همکاری ها با 

برگزاری جلسات مستمر، تعمیق و تداوم یابد.
 پیگیری لوایح بانکداری در کمیسیون اقتصادی 

مجلس  
اقتصادی  رئیس کمیسیون  پورابراهیمی  محمدرضا 
مجلس نیز در این نشست گفت: این کمیسیون بررسی 
لوایح اصلاح قانون بانکداری و بانک مرکزی را پیگیری می 
کند که این کار از سال گذشته و با تشکیل کارگروهی در 
مجلس نهم آغاز شد اما با اتمام آن دوره مجلس نتوانستیم 
از ظرفیت مجلس پیشین برای تصویب این دو قانون بهره 
گیریم. وی افزود: از روزهای ابتدایی مجلس دهم کار روی 
این لوایح آغاز شد و از همان زمان کلیات این طرح در 

کمیسیون اقتصادی مجلس مورد بررسی قرار گرفت.
نماینده مردم کرمان در مجلس ادامه داد: اکنون پیش 
نویس لوایح در اختیار نمایندگان قرار گرفته و فرصتی 4۵ 
روزه به دولت برای اصلاح و ارایه آن به مجلس شورای 
اسلامی داده شده است.وی ادامه داد: همچنین موضوع 
نیز اصلاح  الحجج و  ثامن  اعتباری  تعاونی  ساماندهی 
ساختار نظارت بانک مرکزی از دیگر مسائل مرتبط با 
فعالیت های بانک مرکزی است که در این کمیسیون 
اقتصادی  کمیسیون  شود.پورابراهیمی،  می  پیگیری 
مجلس دهم را یکی از تخصصی ترین کمیسیون های 
مجلس شورای اسلامی عنوان کرد و گفت: باتوجه به 
ظرفیت های فعلی کمیسیون اقتصادی مجلس دهم، 
امیدواریم بتوانیم با همکاری بانک مرکزی وظیفه خود 
را برای اصلاح مأموریت ها و جایگاه این بانک به عنوان 
یکی از چالش های اصلی پیش روی اقتصاد ایران عملیاتی 
کنیم.  وی با اشاره به وظیفه نظارتی بانک مرکزی برای 
ساماندهی بازار پولی کشور ابراز امیدواری کرد: با همکاری 
مجلس شورای اسلامی و در قالب تصویب قوانین بتوان 
ساختاری مناسب برای نظام نظارتی بانکی تعریف کرد که 
در این راه می توان از تجارب جهانی نیز بهره گرفت و به 
بهبود این ساختار کمک کرد.پورابراهیمی یادآور شد: در 
سال های گذشته به دلیل برخی سهل انگاری ها، شاهد 
رعایت نشدن انضباط مالی در بازار ارز بودیم که این امر 
موجب وارد شدن شوک های بسیاری به اقتصاد شد. وی 
افزود: خوشبختانه امروز نگاه و رویکرد بانک مرکزی و 
مجلس شورای اسلامی در بسیاری از مسایل به یکدیگر 
نزدیک است و می توان از فرصت پیش آمده برای اصلاح 
ساختار این بانک بهره جست.رئیس کمیسیون اقتصادی 
مجلس تاکید کرد: تلاش ما این است که بتوان فرایندها و 
دستورالعمل هایی را که توسط همکاران و کارشناسان در 
مورد طرح یکسان سازی نرخ ارز تهیه شده است، هر چه 
سریعتر و با دقت عملیاتی شود.پورابراهیمی افزود: برای 
این کار باید شرایط ارتباطات بانکی در وضعیت مطلوبی 

باشد.
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"نفر دوم فوتبال آسیا" برای ایران
 چه کرده است؟

از زمانی که علی کفاشیان به عنوان نایب رییس کنفدراسیون فوتبال آسیا انتخاب 
شده است فوتبال ایران نتوانسته دستاورد چشمگیری در حوزه تصمیم گیری و مدیریت 

فوتبال آسیا داشته باشد.
کمتر از ۵ ساعت دیگر تیم ملی فوتبال ایران در ورزشگاه تانکو عبدالرحمان در ایالت 
سرمبان مالزی به دیدار تیم ملی فوتبال سوریه می رود اما آنچه بیش از سختی این 
دیدار برابر یک تیم کاملا دفاعی ذهن کادر فنی و بازیکنان ملی پوش ایران را درگیر 

کرده است، وضعیت آب و هوایی و کیفیت بسیار پایین چمن ورزشگاه است.
نکته تعجب آور اینکه چطور فیفا حاضر به انجام این بازی در چنین ورزشگاهی شده 
است. با این حال تیم ملی فوتبال ایران ناچار است در این ورزشگاه نامناسب یکی از 
مهم ترین دیدارهای خود در انتخابی جام جهانی ۲۰۱8 را انجام دهد. سوالی که در این 
جا مطرح می شود این است که چه زمانی قرار است فوتبال ایران در امر لابی  کردن 
و نفوذ در تصمیمات مدیریتی نهادهایی چون AFC و فیفا نقش بازی کند. سال های 
سال، فوتبال ایران از داشتن نماینده یا کرسی در نهادهای بین المللی محروم بود و 
مسئولان فدراسیون فوتبال ایران دلیل برخی ناملایمات و تصمیم های ضدفوتبال ایران 
از سوی این نهادها را نبودن نماینده در آن ها معرفی می کردند اما چندی است فوتبال 
ایران در بالاترین نهاد تصمیم گیری فوتبال آسیا یعنی هیات رییسه کنفدراسیون فوتبال 
آسیا نماینده دارد. علی کفاشیان رییس سابق فدراسیون فوتبال ایران اکنون مرد دوم 
فوتبال آسیاست و باید پرسید سود این کرسی مهم برای فوتبال ایران چه بوده است؟ 
بدون شک موفقیت کفاشیان در تصاحب این کرسی بسیار مهم، حاصل موفقیت های 
روزافزون فوتبال ایران در رشته های مختلف از جمله فوتسال، فوتبال ساحلی و رده های 
پایه است. قطعا اگر این موفقیت ها رخ نمی داد فوتبال ایران نمی توانست امیدی برای 
تصاحب یک کرسی مهم در AFC یا فیفا داشته باشد. اکنون کفاشیان با تکیه بر همین 
موفقیت ها تلاش می کند که جایگاه خود را در فیفا نیز تثبیت کند و به عنوان یکی از 
اعضای رسمی فیفا انتخاب شود. اما آیا کفاشیان به پاس موفقیت هایی که فوتبال ایران 
برای او به ارمغان آورد و توانست او را به رده های بالای تصمیم گیری در فوتبال آسیا 
برساند، فعالیت ویژه ای برای فوتبال ایران انجام داده است؟ آیا بهتر نیست مسئولان 
فدراسیون فوتبال ایران در این باره پاسخگو باشند؟ این روزها نامزدهای برترین های 
آسیا معرفی شده اند و برخلاف هر سال فوتبال ایران هیچ نماینده ای در هیچ کدام از 

حوزه ها ندارد. چطور ممکن است فدراسیون فوتبالی که بارها به عنوان برترین فدراسیون 
آسیا شناخته شده و در رده های مختلف تیمی مانند فوتسال، فوتبال ساحلی و رده های 
پایه و بانوان موفقیت های خوبی کسب کرده در جمع بهترین های قاره هیچ نماینده ای 
نداشته باشد. آیا مرد دوم فوتبال آسیا که یک ایرانی است نمی توانست در این باره 
لابی قدرتمندی داشته باشد و با استفاده از نفوذش حداقل یک سهمیه برای ایران در 
جمع بهترین های آسیا حفظ کند؟ همچنین نایب کنفدراسیون فوتبال آسیا یعنی علی 
کفاشیان باید هنگام تصمیم گیری این کنفدراسیون برای میزبانی سوریه از بازی های ملی 
خود در انتخابی جام جهانی نقش پررنگی ایفا می کرد و اجازه نمی داد که این بازی ها در 
ورزشگاه نامناسبی مثل تانکو عبدالرحمان برگزار شود. کفاشیان دست کم می توانست 
نقشش را طوری ایفا کند که بازی های سوریه به جای ایالت سرمبان و ورزشگاه نامناسب 
عبدالرحمان حداقل در کوالالامپور یا یکی از ورزشگاه های بهتر این کشور برگزار می شد. 
اینک باید دید در ادامه راه آیا کفاشیان موفق می شود از امکانی که در اختیارش قرار 
گرفته است به نفع فوتبال ایران استفاده کند. در این مقطع حتی رییس فدراسیون 
فوتبال ایران می تواند علی کفاشیان را مورد خطاب قرار دهد و از او به دلیل اینکه 
نتوانسته برای فوتبال ایران دستاورد چشمگیری داشته باشد انتقاد کند. سخن ما درباره 
شخص علی کفاشیان نیست بلکه او به عنوان یک ایرانی که توانسته در کرسی نایب 
رییسی AFC قرار گیرد وظیفه دارد که تا جایی که می تواند برای نفع فوتبال ایران تلاش 
کند. علی کفاشیان یا امثال او که در چنین منصبی قرار می گیرند باید قدر این فرصت را 
بدانند و از آن به سود ایران استفاده کنند. نباید اکنون که ایران در AFC کرسی مهمی 
دارد مانند سال هایی که از چنین کرسی ای محروم بود نتواند حرفش را به کرسی بنشاند 
و باز هم مانند گذشته و یا حتی بدتر از آن مورد اجحاف قرار گیرد. فوتبال ایران در چند 
مسابقه بین المللی و در طول چند سال به موفقیت های چشمگیری دست پیدا کرد و 
با استفاده از این موفقیت ها و امکان به وجود آمده، علی کفاشیان توانست نایب رییسی 
کنفدراسیون فوتبال آسیا را به دست بیاورد. همه چیز خیلی ساده به باد فراموشی سپرده 
شد. کفاشیان نایب رییس AFC شد و در مقاطع مهمی چون انتخاب برترین های آسیا 
و انتخاب زمین مناسب برای میزبانی سوریه از حریفان خود در انتخابی جام جهانی 
ساکت ماند اما بارش شدید باران در مالزی در ایالت سرمبان و زمین چمن نامناسب این 
ورزشگاه بار دیگر ما را به یاد نقشی که کفاشیان می توانست ایفا کند و نکرد انداخت. علی 
کفاشیان منصب به دست آورده اش را مرهون و مدیون موفقیت های فوتبال ایران است 
و حالا باید دینش را به فوتبال ایران ادا کند. اگر رییس سابق فدراسیون فوتبال ایران 
بخواهد در AFC هم با همان روش و منش خندان خود به کار ادامه دهد دست فوتبال 
ایران به هیچ چیز نمی رسد و وضع آن روز به روز بدتر از قبل خواهد شد. خنده شاید 
جواب خیلی از سوال های ایرانی ها را در کسوت رییس فدراسیون فوتبال بدهد اما این 
روش در AFC جوابگو نخواهد بود و مسئولان کنفدراسیون فوتبال آسیا و کشورهای 
آسیایی به شدت از علی کفاشیان انتظار دارند که نقش خود را به خوبی ایفا کند. علاوه 
بر ایران تیم های دیگر گروه ایران در مقدماتی جام جهانی مانند کره جنوبی از میزبانی 
سوریه در کشور مالزی و ورزشگاه های نامناسب ضرر کردند بنابراین اکنون چشم آسیا به 
نایب رییس کنفدراسیون فوتبال آسیا و مرد دوم تصمیم گیری این قاره است تا ببیند آیا 
او می تواند از عهده چنین پستی بربیاید یا باز هم می خواهد همه چیز را به خنده برگزار 

کند و در نهایت با لبخندی غمگین پست خود را ترک کند.

 سمیع زاده مهاجم ۱8 ساله تهرانی سوژه رسانه های انگلیسی

پدیده ایرانی جدید فوتبال جزیره کیست؟
درخشش یک جوان خوش تکنیک ایرانی همه نگاه ها را در فوتبال جزیره به خود 
جلب کرده تا جایی که پیشرفت خیره کننده این بازیکن ۱8 ساله به سوژه اصلی 

رسانه های انگلیس تبدیل شده است.
 ستاره نوظهور فوتبال ایران که زیر نظر باشگاه منچستر سیتی و سرمربی آن تیم، 
گواردیولا قرار دارد بنا بر گزارش رسانه های جزیره، الکساندر سمیع زاده فوتبالیست 
تکنیکی ایرانی-انگلیسی نام دارد که گفته می شود یکی از مهاجمان آینده پپ در تیم 

منچستر سیتی خواهد بود.
 الکس سمیع زاده که چند روز پیش ۱8 ساله شد، متولد تهران است و در سال 
۲۰۱۳ در ۱۵ سالگی ایران را به مقصد انگلیس ترک کرد. در گزارشی که در خصوص 
این بازیکن منتشر شد آمده است: »فیلم و تصاویر حرکات تکنیکی سمیع زاده در 
شبکه های اجتماعی غوغایی به پا کرد. الکس در بدو حضورش در انگلیس و پیش از 
پیوستن به منچستر سیتی به تیم کرزن اشتون پیوست و در مسابقات رده سنی زیر 
۱8 سال بازی کرد. در این بازی ها ۱۹ گل به ثمر رساند و خیلی زود به ترکیب تیم 
اصلی باشگاه رسید اما فقط بعد از چند بازی در سال ۲۰۱۵ با دریافت دعوت نامه ای 
از منچستر سیتی به این باشگاه پیوست و به تمرین با تیم زیر ۱۶ سال  پرداخت. او 
سپس از سوی باشگاه برای کسب تجربیات بیشتر به بولتون قرض داده شد و در اولین 

فصل حضور در این تیم موفق به زدن ۲4 گل شد«.
سمیع زاده در اولین بازی برای بولتون موفق به هت تریک برابر کولچستر شد و در 
سه دیدار پیاپی مقابل لیدزیونایتد، هادرزفیلد و برنتفورد گلزنی کرد. سمیع زاده، کارلوس 
توز و سرخیو آگوئرو را الگو و اسطوره خود می داند و قصد دارد خیلی زود به قله فوتبال 
و به سطح ستاره های آن برسد. همان طور که انتظار می رفت سمیع زاده به رغم سن 
کم برای دقایقی فرصت بازی برای بزرگسالان بولتون در چمپیونز شیپ را هم به دست 
آورد. اما آنچه که نام او را بیش از گذشته بر سر زبان ها انداخت عملکرد او در تیم زیر 
۲۱ ساله های بولتون مقابل کریستال پالاس بود که همه را به وجد آورد، به ویژه در 
صحنه ای که در نزدیکی نقطه کرنر حریف به سبک نیمار و با حرکتی خیره کننده مدافع 

مستقیم خود را از پیش رو برداشت.
الکس سمیع زاده هفته گذشته به صورت قرضی به تیم دیگری به نام چورلی انگلیس 
پیوست و روز شنبه در اولین بازی خود برای این تیم در نشنال لیگ موفق به گلزنی 
شد. در شرایطی که ملیت الکس در ویکی پدیای باشگاه، ایرانی ذکر شده اما سایت 
soccerway  سمیع زاده را بازیکنی انگلیسی معرفی کرده است. رسانه های انگلیسی 
از الکس سمیع زاده به عنوان مهاجم آینده منچستر سیتی نام می برند که این باشگاه او 
را زیر نظر داشته و برای استفاده از این بازیکن در آینده نزدیک حساب باز کرده است.
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 انتخابی جام جهانی ۲۰۱8 - آسیا

 باتلاق، وقت کشی، تساوی

دیدار تیم ملی فوتبال کشورمان مقابل سوریه در 
مرحله انتخابی جام جهانی ۲۰۱8 روسیه با نتیجه 

تساوی به پایان رسید.
دیدار ایران مقابل سوریه در پنجمین هفته از 
رقابت های انتخابی جام جهانی ۲۰۱8 روسیه، از 
ساعت ۱۶:۱۵ امروز )سه شنبه( در ورزشگاه تانکو 
عبدالرحمن شهر سرمبان مالزی و با 4۵ دقیقه 
تأخیر به دلیل بارش شدید باران و در زمین گل  آلود و 
باتلاقی آغاز شد و با تساوی بدون گل به پایان رسید.

احمد  عالمه،  ابراهیم  تیم ملی سوریه:  ترکیب 
الصالح، مؤید العجان، عمر میدانی، عمرو جنیات، 
عمر خریبین، محمود المواس، تامر حاج محمد  ، علاء 

الشبلی، سنحاریب ملکی و خالد المبیض.
ترکیب تیم ملی ایران: سوشا مکانی، سیدجلال 
حسینی، مرتضی پورعلی گنجی، میلاد محمدی، 
رامین رضاییان، امید ابراهیمی، سعید عزت اللهی، 
علیرضا  )کاپیتان(،  دژاگه  اشکان  طارمی،  مهدی 

جهانبخش و کریم انصاریفرد.
نیمه اول

دقیقه 4: بازی در زمینی گل آلود آغاز شد که دو 
تیم در دقایق ابتدایی نمی توانستند کاری از پیش 
ببرند. در یک صحنه که پرتاب اوت برای ایران بود، 
برخورد کوچکی بین دژاگه و بازیکن سوریه به وجود 
آمد که نمایش بازیکن سوری و روی زمین افتادن او 

باعث شد داور برای لحظاتی بازی را نگه دارد.
دقیقه ۱۳: ضربه ایستگاهی برای سوریه، موقعیت 
خطرناکی را برای این تیم ایجاد کرد. ارسال روی 
دروازه ایران با خروج اشتباه سوشا مکانی همراه بود، 
اما ضربه سر بازیکن سوریه به اوت رفت تا این خطر 

چندان هم جدی نشود.
دقیقه ۲۵: بازی به دلیل زمین ناهموار ورزشگاه، 
هم  تیم  دو  بازیکنان  و  نبود  توجه  مورد  چندان 
نمی توانستند برنامه هایی که داشتند را در زمین 
اجرا کنند. به همین دلیل موقعیت های بازی هم 
بسیار کم بود تا شوت اشکان دژاگه که در آغوش 
عالمه، دروازه بان سوریه قرار گرفت، یکی از بهترین 

موقعیت های بازی باشد.
دقیقه ۲۹: کرنر برای سوریه و توپ برگشتی که 
به بازیکن این تیم در پشت محوطه جریمه رسید، 
موقعیت دیگری برای قرمزپوشان میدان ایجاد کرد 
که البته شوت بازیکن سوریه تبدیل به کرنر دیگری 

برای این تیم شد.
انصاریفرد  کریم  برای  بلند  پاس   :۳۵ دقیقه 
می توانست به موقعیت خوبی تبدیل شود، اما زمین 
ناهموار باعث شد هم توپ از حرکت بازبماند و هم 
تعادل مهاجم تیم ملی فوتبال کشورمان به هم 
بخورد. انصاریفرد در نهایت توپ را در اختیار گرفت و 
شوتی هم به سمت دروازه زد، اما دروازه بان سوریه به 

راحتی توپ را مهار کرد.
دقیقه ۳۶: ارسال علیرضا جهانبخش از روی ضربه 
ایستگاهی روی دروازه سوریه، می توانست با ضربه 
یا مهدی طارمی  سر احتمالی سعید عزت اللهی 
تبدیل به گل شود، اما مدافع سوریه ای زودتر توپ 

را به کرنر فرستاد.
دقیقه ۳۷: ارسال اشکان دژاگه پس از ضربه کرنری 
که برگشت داده شده بود، به سعید عزت اللهی رسید 
که این بازیکن ضربه سری به توپ زد که البته این 

موقعیت به بیرون رفت.
دقیقه 44: ارسال علیرضا جهانبخش از روی نقطه 
کرنر، موقعیت خوبی برای ایران ایجاد کرد. توپ به 
سیدجلال حسینی رسید که مدافعان سوریه موفق 
شدند این موقعیت را از تیم ایران بگیرند و توپ را از 

منطقه خطر دور کنند.
دقیقه ۲+4۵: اواخر نیمه اول بازیکنان دو تیم با 
یکدیگر درگیر شدند که داور عراقی تشخیص داد به 

علاء الشبلی، بازیکن سوریه اخطار بدهد.
نیمه دوم

دقیقه 4۷: سوریه ای ها در موقعیت بسیار خوبی 
قرار گرفتند که ضربه بازیکن این تیم را سوشا مکانی 

در دو مرحله مهار کرد.
دقیقه ۶۰: رضا قوچان نژاد به جای مهدی طارمی 
وارد زمین شد تا قوای هجومی تیم ملی افزایش پیدا 

کند.
دقیقه ۶۵: وحید امیری جایگزین اشکان دژاگه در 

ترکیب تیم ملی شد.
دقیقه ۶۷: احمد الدونی در ترکیب سوریه جای 

سنحاریب ملکی را گرفت.
دقیقه ۷۰: پاس پشت مدافعان وحید امیری برای 
رضا قوچان نژاد، تبدیل به گل شد، اما داور مسابقه 
در شرایطی مشکوک آفساید اعلام کرد تا این گل 

مردود شود.
دقیقه ۷۶: ضربه ایستگاهی سوریه ای ها از پشت 
محوطه جریمه بسیار خطرناک زده شد که از کنار 

دروازه به بیرون رفت.
در  را  خود  جای  عزت اللهی  سعید  دقیقه ۷8: 

ترکیب به عزت الله پورقاز داد.
دقیقه ۷8: علیرضا جهانبخش ارسال خطرناکی را 
از سمت راست روی دروازه سوریه فرستاد که توپ 
در آستانه ورود مستقیم به دروازه توسط دروازه بان 

سوریه به کرنر فرستاده شد. 
دقیقه ۷۹: کرنر خطرناکی از سوی جهانبخش 
روی دروازه ارسال شد که این موقعیت خطرناک 

بازهم سوری ها توپ را به کرنر فرستادند.
دقیقه 8۷: حرکت خوب تیم ایران از سمت چپ با 
ارسال خوب میلاد محمدی همراه بود که ضربه سر 
علیرضا جهانبخش را هم به دنبال داشت، اما توپ با 
فاصله کمی به بیرون رفت تا بهترین موقعیت ایران 

برای گلزنی هدر برود.
دقیقه ۲+۹۰: ارسال روی دروازه سوریه و توپ 
علیرضا  به  جریمه  محوطه  پشت  در  برگشتی 
جهانبخش رسید که شوت سرکش این بازیکن با 
برخورد به مدافعان سوریه راهی کرنر شد.به گزارش 
تسنیم، با تساوی صفر - صفر در این دیدار، ایران 
 A ۱۱ امتیازی شد و همچنان صدرنشین گروه
رقابت های انتخابی جام جهانی در منطقه آسیاست و 
سوریه هم به امتیاز ۵ رسید و در رتبه چهارم ماندنی 
شد. کره جنوبی با ۱۰ امتیار در رتبه دوم و ازبکستان 
۹ امتیازی و سوم است. قطر 4 امتیازی و چین ۲ 

امتیازی هم در رتبه های پنجم و ششم هستند.
دروازه بان سوریه بهترین بازیکن زمین شد

دروازه بان تیم ملی فوتبال سوریه بهترین بازیکن 
دیدار با ایران شد.ابراهیم عالمه دروازه بان ۲۵ ساله 
تیم ملی فوتبال سوریه با درخشش در بازی برابر 
ایران از سوی مسوولان برگزاری مسابقات به عنوان 
بهترین بازیکن دیدار تیم های سوریه و ایران انتخاب 
شد.عالمه از اوایل نیمه نخست از ناحیه پا دچار 
مصدومیت شد اما تا پایان به خوبی از دروازه تیمش 
حراست کرد و موفق شد سومین کلین شیت خود را 

در این مرحله از رقابت ها به ثبت برساند.
پنجمین کلین شیت ایران در پنجمین بازی

پنجمین کلین شیت ایران در پنجمین بازی در 
مرحله پایانی مقدماتی جام جهانی ۲۰۱8 به ثبت 
رسید. دیدار تیم های سوریه و ایران در چهارچوب 
رقابت های مقدماتی جام جهانی با نتیجه مساوی 
ایران در  پنجمین دیدار  تمام شد.این  بدون گل 
مرحله پایانی مقدماتی جام جهانی ۲۰۱8 روسیه 
بود که گلی در بر نداشت. بدین ترتیب شاگردان 
کی روش در ادامه عملکرد فوق العاده شان در خط 
دفاعی باز هم یک کلین شیت دیگر ثبت  کردند تا 
تنها تیم این مرحله از رقابت ها باشند که هنوز گلی 
دریافت نکردند. سوشا مکانی هم توانست بعد از 4 
کلین شیت علیرضا بیرانوند یک کلین شیت به نام 

خودش ثبت کند.
کی روش: به عملکرد بازیکنانم افتخار 

می کنم
سرمربی تیم ملی فوتبال ایران می گوید به عملکرد 
بازیکنانش مقابل سوریه افتخار می کند و به جز این 

صحبت دیگری ندارد.
کارلوس کی روش سرمربی تیم ملی فوتبال ایران 
پس از تساوی تیمش مقابل سوریه در پنجمین 
دیدار از مرحله گروهی انتخابی جام جهانی ۲۰۱8 
روسیه اظهار کرد: نظر من درباره این بازی بسیار 
شفاف است. به عملکرد بازیکنانم در این دیدار افتخار 

می کنم و به غیر از این صحبت دیگری ندارم.
کی روش در پاسخ به این سوال که در تصاویر 
تلویزیونی مشخص بود که گل رضا قوچان نژاد 
در شرایط سالم به ثمر رسید. نظرتان در این باره 

چیست گفت: هیچ صحبتی در این باره ندارم.
او اضافه کرد: من به شخصه احترام زیادی برای 
اصحاب رسانه قائل هستم اما باید بگویم به عملکرد 
تیمم، بازیکنانم و کل کادرم افتخار می کنم زیرا آن ها 
حرفه ای و صادقانه عمل کردند. برای انجام  فوتبال 
نیاز به داور و مسئولان بازی و همین طور اسپانسرها 
داریم. مرکز کنفدراسیون فوتبال آسیا AFC در 
مالزی است و آن ها به خوبی می دانستند که الان در 
اینجا فصل بارش باران است و هیچ فوتبالی در مالزی 
برگزار نمی شود. AFC باید پاسخگوی برگزاری بازی 

در چنین  شرایطی باشد.
سرمربی تیم ملی فوتبال ایران در پاسخ به این 
سوال که اگر پیش از شروع مسابقه ها به او می گفتند 
که از ۵ بازی ۱۱ امتیاز را کسب می کند باز هم در 
این مسابقه عصبانی می شد یا نه، گفت: به هیچ 
وجه. ما باید امتیازات بیشتری را کسب می کردیم 
بخصوص از بازی امروز اگر شرایط مساعد بود، ما به 
پیروزی می رسیدیم. واقعیت این است که فدراسیون 
فوتبال ایران مدت ها قبل از شروع بازی درخواست 
بازدید از امکانات را داده بود و درخواست ما این 
بود که امکانات و شرایط میزبانی از این بازی فراهم 
نیست اما متاسفانه در این بازی نه تنها ایران و سوریه، 

بلکه فیفا و روحیه فوتبال زیر سوال رفت.
و  است  فوتبال  عاشق  اینکه  بیان  با  کی روش 
افزود:  را تشکیل می دهد  او  فوتبال همه زندگی 
امکانات برگزاری این بازی ناامید کننده بود. شما 
خبرنگاران اینجا هستید و می توانید قضاوت کنید 
که آیا حرف های من عادلانه است یا نه. می توانید از 
مسئولان فدراسیون فوتبال مالزی، AFC و عوامل 
برگزاری سوال کنید که چرا این بازی و دیدار سوریه 
و سنگاپور را در این ورزشگاه برگزار کردند؟ آن ها باید 
پاسخگو باشند. من اگر بیش از این بخواهم صحبت 

کنم ممکن است با محرومیت مواجه شوم.
او در پایان در پاسخ به این سوال که با توجه به 
شرایط مسابقه ها آیا قبول دارید امروز سخت ترین 
امتیازتان را کسب کردید گفت: بازی بسیار سختی را 
پشت سر گذاشتیم. بازی به گونه ای بود که همه باید 

از تاکتیک "بزن زیرش" استفاده می کردند. امشب 
باید با تمرکز دو برابری بازی می کردیم اما با توجه به 
شرایط مسابقه اگر قرار بود یک تیم برنده باشد، تیم 
من استحقاق پیروزی در این دیدار را داشت. بازیکنان 
من امروز زحمات زیادی کشیدند و ثابت کردند که 

می توانند در شرایط سخت هم پیروز باشند.
جهانبخش: 

مجبور شدیم به بازی مستقیم روی آوریم
بازیکن تیم ملی گفت: متاسفانه از موقعیت های 

اندک خود نتوانستیم به خوبی استفاده کنیم.
علیرضا جهانبخش در خاتمه دیدار مقابل سوریه 
اظهار داشت: با توجه به شرایط نامناسب زمین، دو 
تیم  تلاش می کردند که بازی بلند و مستقیم انجام 
دهند. همین مساله سبب شد که موقعیت های دو 
تیم در جریان بازی چندان زیاد نباشد. وی افزود: 
متاسفانه از موقعیت های اندک خود نتوانستیم به 
خوبی استفاده کنیم و همین مساله سبب شد که دو 
امتیاز از این مسابقه را از دست بدهیم.با این وجود 
در ادامه مسابقات می جنگیم تا بتوانیم این نتیجه را 

جبران کرده و به جام جهانی برویم.
حسینی: در تهران به سوریه می فهمانیم 

تیم ملی ایران یعنی چه
بازی  در  گفت:  ایران  فوتبال  ملی  تیم  بازیکن 
نظر  از  و هم  فنی  نظر  از  از سوریه هم  برگشت 
اخلاقی به این بازیکنان قدرت تیم ملی ایران را نشان 

می دهیم.
سیدجلال حسینی پس از تساوی بدون گل مقابل 
سوریه در جمع خبرنگاران گفت: بازی خوبی نبود. 
در این زمین نمی توانستیم بازی کنیم. با این حال 
بازیکنان جنگنده بودند و ۹۰ دقیقه برای پیروزی 
تلاش کردیم. می خواستیم ۳ امتیاز را بگیریم و 
خیال مان راحت شود اما در شرایط بدی گیر کردیم.

وی افزود: حریف اصلی ما در بازی امروز زمین 
مسابقه بود. زمین وحشتناک بود. ما منتظر چنین 
تیمی در تهران خواهیم بود تا هم از نظر فنی و هم از 
نظر اخلاقی به بازیکنان سوریه قدرت تیم ملی ایران 
را نشان دهیم و آنها بفهمند تیم ملی ایران یعنی 
چه. از هم اکنون از هواداران تیم ملی می خواهم در 
بازی با سوریه ورزشگاه آزادی را پر کنند تا در بازی 

برگشت به پیروزی برسیم.
جلال طالبی: سه روز دیگر هم بازی 

می کردیم نمی توانستیم گل بزنیم
سرمربی اسبق تیم ملی فوتبال با بیان اینکه سوریه 
به چیزی که می خواست رسید، گفت: بازی بی هدفی 

را مخصوصا در نیمه اول شاهد بودیم.
جلال طالبی درباره تساوی تیم ملی فوتبال ایران با 
سوریه اظهار کرد: شرایط بد زمین شرایط یکسانی را 
برای هر دو تیم به وجود آورده بود. سوریه به چیزی 
که می خواست رسید. این بازی فوتبالی نبود که 
انتظارش را داشتیم. کیفیت بد زمین باعث از دست 

رفتن کیفیت فوتبال شده بود.
او ادامه داد: هر دو تیم به دنبال دفع توپ و بازی 
مستقیم بودند. بازی بی هدفی مخصوصا در نیمه اول 
شاهد بودیم. تحرک بازیکنان کم بود و آن ها خیلی 
سنگین حرکت می کردند. هر دو تیم چیزی را نشان 
ندادند که حاکی از برتری آن ها باشد. تنها نکته بازی 
این بود که سوریه به هدف خود در کارهای تدافعی 

رسید.
سرمربی اسبق تیم ملی فوتبال درباره تعویض های 
تیم ملی بیان کرد: دو تعویض ایران یعنی امیری و 
قوچان نژاد تهاجمی بودند. بخصوص امیری که در 
جناح چپ زمین همراه با محمدی ارسال های خوبی 
روی دروازه داشتند و موقعیتی هم ایجاد کردند که 

جهانبخش آن را خراب کرد.
وی افزود: تعویض ها نشان از این داشت که ما 
می خواهیم ببریم، منتها در نیمه دوم سوریه خط 
دفاعی اش را عقب کشید و بازی را در آن نقطه 
متمرکز کرد و توپ های ما را دفع می کردند. در کل 
اگر بازی سه روز هم ادامه پیدا می کرد هیچ تیمی 

نمی توانست گل بزند.
 B طالبی درباره وضعیت ایران در جدول گروه
رقابت های جام جهانی گفت: خوشبختانه در صدر 
جدول قرار داریم و چیز زیادی را از دست نداده ایم. 
ما حداقل ۹ امتیاز دیگر می خواهیم تا به جام جهانی 
صعود کنیم و ان شاءالله می توانیم این امتیازات را 

کسب کنیم.
جلال چراغپور:

ایران تدبیر بازی در زمین گلی را نداشت 
کارشناس فوتبال ایران گفت: این سوریه را می شد 
در همین زمین گل آلود برد به شرط آن که نوع بازی 
در زمین های گل آلود را بلد بودیم و برای اینگونه 

بازی تدارک لازم را می دیدیم.
جلال چراغپور در خصوص تساوی بدون گل تیم 
ملی ایران برابر سوریه اظهار داشت: در فوتبال دنیا 
برای بازی در زمین های گل آلود شیوه و سیستم 
کلاس های  در  حتی  است.  موجود  خاص  های 
پیشرفته، بازی در چنین زمین هایی تعریف دارد 
و تدریس می شود. در فوتبال به این گونه بازی ها 
»مدلی گیم« یا »بازی در زمین گل آلود« گفته می 
شود. ما می توانستیم با تدارک دیدن برای چنین 

بازی این تیم سوریه را در همین زمین هم ببریم.
چراغپور گفت: در چنین زمین هایی تیم های برتر 

که به دنبال پیروزی هستند باید با سیستم 4-۲-
4 بازی کنند. دفاع خطی، یک هافبک دفاعی و دو 
مهاجم نوک. چون در چنین زمینی تنها راه گل زدن 
کشیدن بازی به کناره ها و سانتر های زود هنگام 
برای دو مهاجم نوک و بلند قامت است. تیم ملی 
ما حتی ابزار این کار را داشت. می شد از طارمی و 

انصاریفر بعنوان مهاجمان نوک استفاده کرد.
وی گفت: ما در جناح راست هم رامین رضاییان 
و در جناح چپ هم میلاد محمدی را داشتیم که 
قابلیت سانتر از جناحین را داشتند. اگر دقت کرده 
باشید همین موقعیت های اندک گلی هم که نصیب 
تیم ملی ایران شد روی همین ارسال های زودهنگام 
و ضربات سر بود که شاخص ترین آن نیز موقعیتی 
بود که در دقیقه 8۶ توسط جهانبخش از دست 

رفت.
کارشناس فوتبال کشورمان گفت: اگر روی این 
شیوه اصرار می کردیم و دقایق زیادی این روش را 
دنبال می کردیم، قطعا دفاع سوریه به اشتباه می افتاد 
و گل زدن به این تیم میسر می شد. اما به اعتقاد 
من ما تدارک لازم بای بازی در زمین گل آلود را 
نداشتیم. با وجود این که از یک هفته پیش طبق 
اعلام هواشناسی می دانستیم که بازی را باید در 

چنین زمینی انجام دهیم.
ممبینی: فکر می کنم گل ایران آفساید نبود

عضو هیأت رئیسه فدراسیون فوتبال گفت: امروز 
زمین حریف اصلی ایران بود و ما با AFC برای 

اتفاقات این مسابقه مکاتبه خواهیم کرد.
هدایت ممبینی پس از پایان دیدار ایران و سوریه 
اظهار داشت: متأسفانه زمین کیفیت مسابقه را گرفت 
و فکر می کنم گلی که ما زدیم آفساید نبود. البته من 
باید فیلم بازی را حتماً دوباره ببینم و نظر قطعی را 

روی فیلم بدهم.
وی در خصوص داوری نیز گفت: من چون ناظر 
AFC و فیفا هستم نمی توانم در مورد داوری نظر 
بدهم، ولی واقعیت این است که کنترل امکانات 
زمین در اختیار ما نبود، به خصوص که مسئولان 
باید روی این موضوعات نظاره کنند، علی الخصوص 
برای تیم هایی که تکنیکی هستند. من کمتر چنین 

صحنه هایی را درفوتبال دیده بودم.
ممبینی در پاسخ به این سوال که آیا فدراسیون 
خیر،  یا  دارد   AFC به  اعتراض  برای  برنامه ای 
گفت:مکاتباتی صورت خواهیم داد و پیگیر هستیم. 
ما قبل از بازی مشکلات را بازگو کردیم و بعد از بازی 

این کار را خواهیم کرد.
وی در پاسخ به سوال خبرنگار اعزامی خبرگزاری 
فارس به مالزی مبنی بر اینکه آیا قبول دارید امروز 
زمین حریف ایران بود، گفت: قطعاً همین طور است، 
ما قبل از بازی دغدغه داشتیم که زمین سد محکمی 
برای ما باشد و این زمین برای فوتبال در سال ۲۰۱۶ 

کمی عجیب به نظر می رسد.
ممبینی در پایان در خصوص اینکه چرا ورزشگاه 
صندلی نداشت و این مغایر با قوانین AFC است 
گفت: کمیته مسابقات کنفدارسیون فوتبال آسیا 
باید پاسخگوی این مسئله باشد، چون خلاف قوانین 

عمل شده است.
غیاثی: گل قوچان نژاد به سوریه صحیح بود

فوتبال  فدراسیون  داوران  کمیته  اسبق  رئیس 
گفت: گلی که رضا قوچان نژاد در اواخر مسابقه به 
سوریه زد به نظر من در موقعیت آفساید زده نشد 

و صحیح بود.
سیدرضا غیاثی در مورد نحوه قضاوت داور عراقی 
در بازی ایران و سوریه گفت:  ابتدا باید بگویم تعویق 
4۵ دقیقه ای مسابقه کاملا درست بود زیرا در مالزی 
باران های شدید خیلی زود جذب زمین می شود و 
باران هم قطع می شود. داور هم با توجه به اینکه 
گزارش هواشناسی را داشت صبر کرد و در نهایت 
اجازه داد که بازی برگزار شود. اگر چه زمین گل آلود 
بود اما چون توپ روی زمین حرکت می کرد تصمیم 

داور برای برگزاری مسابقه درست بود.
وی ادامه داد: کمیته داوران AFC نیز هوشمندانه 
داور عراقی را برای این بازی انتخاب کرد زیرا ۳ کشور 
ایران، سوریه و عراق مواضع سیاسی یکسانی دارند و 
داور هم مهربانانه با بازیکنان هر دو تیم رفتار می کرد. 
انجام می دادند  تیم  بازیکنان دو  خطایی هم که 
بیشتر به خاطر لغزندگی زمین بود. داور به درستی 
تصمیم گیری کرد و در نیمه اول بدون اشتباه بازی را 
سوت زد. غیاثی در مورد برخورد دژاگه با دروازه بان 
صورت  برخورد  این  دقیقه 4۰  در  گفت:  سوریه 
رگرفت اما خطایی رخ نداد و اشکان هم نمی خواست 
به دروازه بان عراقی بخورد و خطایی مرتکب شود. 
کی روش هم به تصمیمات داور احترام می گذاشت و 

حتی بازیکنان ایران را آرام می کرد. 
رئیس اسبق کمیته داوران فدراسیون فوتبال در 
مورد درگیری بازیکنان دو تیم در دقیقه 4۶ گفت: 
بازیکن شماره ۱۵ سوریه روی انصاری فرد خطا کرد 
اما مهاجم تیم ما جوانی کرد و نباید خودش توپ 
را از بازیکن سوریه می گرفت و یا اینکه بخواهد 
بازیکن حریف را تنبیه کند. او باید صبر می کرد تا 
داور تصمیم بگیرد. جوانی انصاری فر نزدیک بود بازی 
خوب و بدون حاشیه دو تیم را به هم بریزد و به 

جنجال بکشاند.
غیاثی در مورد نحوه قضاوت این داور در نیمه دوم 

مسابقه گفت: داور در نیمه دوم هم قضاوت خوبی 
داشت البته در اواخر مسابقه رضا قوچان نژاد توانست 
دروازه سوریه را باز کند که کمک داورآن را آفساید 
اعلام کرد. به نظر من این گل در شرایط سالم به ثمر 
رسید و آفساید نبود با این حال با برخی از دوستانم 
مشورت کردم و آنها می گفتند وقتی فیلم بازی را 
بازبینی کرده اند متوجه شده اند گل در آفساید زده 

شده ولی من می گویم گل قوچان نژاد درست بود.
نامجومطلق: بازی نکته فنی نداشت

 نداشتپیشکسوت فوتبال ایران گفت: بازی ایران 
و سوریه به خاطر شرایط جوی نکته فنی خاصی 
نداشت و مسابقه بیشتر به درگیری های تن به تن 

اختصاص داشت.
مجید نامجو مطلق  در مورد تساوی تیم ملی ایران 
مقابل سوریه گفت: این بازی نکته خاصی نداشت و 
ما فوتبال فنی را مشاهده نکردیم. بیشتر جنگ های 
تن به تن درون میدان دیده می شد و شرایط جوی 
و زمین ایران را متضرر کرد. می توانستیم این بازی را 

ببریم اما شرایط جوی این اجازه را نداد.
دونده  و  فیزیکی  تیم  یک  سوریه  افزود:  وی 
است که از شرایط زمین بیشترین سود را برد. آنها 
همه ضربات اول را زدند و اجازه نزدیک شدن به 
دروازه شان را ندادند. ما در این شرایط فقط باید توپ 
را به کناره ها می بردیم و روی دروازه ارسال می کردیم 
یا اینکه با فرستادن توپ به عمق دفاع حریف منتظر 
اشتباه آنها می ماندیم. دروازه بان و خط دفاعی سوریه 

بدون کوچکترین اشتباه فرصت ها را از ما گرفتند.
نامجومطلق در مورد اینکه آیا بازیکنان ایران بیش 
از حد تحت تاثیر شرایط جوی قرار نگرفته اند، تصریح 
کرد: ما در نیمه دوم توپ را به کناره ها می بردیم و 
ارسال های زیادی انجام دادیم. تمامی اقداماتی که 
می شد در چنین زمینی انجام داد را ارائه کردیم. 
سوریه به خوبی مقاومت می کرد و می دانستیم با 
توجه به شرایط فیزیکی خوبی که دارند می توانند 
از شرایط جوی استفاده کنند. با موجودیتی که 
داشتیم همه راه ها را رفتیم و بهترین موقعیت بازی 
هم نصیب علیرضا جهانبخش شد که او نتوانست از 

توپ استفاده کند. 
پیشکسوت فوتبال ایران در ادامه در پاسخ به این 
سؤال که بازیکنان سوریه وقت کشی زیاد می کردند، 
تاکید کرد: این مسئله بارها از سوی تیم های عربی 
مشاهده شده و مشخص است وقتی آنها از لحاظ 
راهکاری  چنین  به  دست  هستند  ضعیف  فنی 

می زنند. 
وی در پایان در مورد اینکه فاصله ایران در صدر 
جدول با تیم های تعقیب کننده اش بسیار کم شد، 
گفت: این تساوی شرایط را بسیار سخت کرد. اگر ما 
برنده می شدیم شرایط بهتری پیدا می کردیم. چشم 
امیدمان به بازی های برگشت است. ما ۲ مسابقه 
سخت خارج از خانه مقابل قطر و کره داریم و باید به 
۳ دیدار خانگی امیدوار باشیم و از آنها نهایت استفاده 

را ببریم.
دین محمدی: بازی ایران و سوریه فوتبال 

نبود، واترپلو بود
هافبک پیشین تیم ملی فوتبال کشورمان گفت: 
بازی تیم ملی ایران مقابل سوریه با توجه به وضعیتی 
که زمین داشت، فوتبال نبود و بیشتر شبیه واترپلو 
بود. سیروس دین محمدی درباره تساوی بدون گل 
تیم ملی ایران مقابل سوریه در مرحله انتخابی جام 
جهانی ۲۰۱8 روسیه اظهار داشت: وقتی این بازی 
را دیدم، یاد بازی استقلال و آنیانگ کره جنوبی در 
مرحله نیمه نهایی جام باشگاه های آسیا افتادم. در 
آن بازی وضعیت زمین مشابه همین زمینی بود که 
در آن بازی سوریه - ایران برگزار شد. متأسفانه در 
بازی مقابل تیم کره ای محمد نوازی ضربه پنالتی را 

از دست داد و ۲ بر یک باختیم.
داشت،  کیفیت  زمین  و  بود  خوب  هوا  »اگر 
می توانستیم به راحتی ستاره سوم را برای استقلال 
کسب کنیم«، وی با بیان این جمله یادآور شد: در 
بازی با آنیانگ، تمرکز ما را برای برگزاری یا عدم 
برگزاری بازی گرفتند. فکر کنم تمرکز شاگردان 
بودند. وقتی ۱۰  را هم گرفته  کارلوس کی روش 
دقیقه از زمان بازی گذشت، به دوستانم گفتم با 
شرایطی که زمین دارد، نتیجه بازی مساوی خواهد 
شد. هافبک پیشین تیم ملی فوتبال ایران خاطرنشان 
کرد: بازی کردن در چنین وضعیتی خیلی سخت 
است. در بازی امروز نه تاکتیکی بود و نه سیستمی. 
اصلًا نمی شد کار تاکتیکی کرد. در این وضعیت تنها 
از روی ضربات کاشته یا اشتباهات فردی می توان به 
گل رسید که از این بابت شانس به ما رو نکرد. در این 
زمین، فوتبال جذابیتی ندارد. اسم این بازی را باید 
»فوتبال باتلاقی« بگذارند. این مسابقه بیشتر شبیه 

واترپلو بود تا فوتبال!
 دین محمدی در پاسخ به این پرسش که »نزدیک 
شدن کره جنوبی و ازبکستان به ایران نگران کننده 
که  نکنید  فکر  هم  درصد  یک  گفت:  نیست؟«، 
ازبکستان و کره جنوبی بتوانند به ایران نزدیک شوند. 
فراموش نکنید که در دور برگشت سه بازی داخل 
شکست  را  حریفش  امروز  قطر  اگر  داریم.  ایران 
می داد، بازی با ایران برای این تیم امیدوارکننده بود، 
اما مساوی کرد. همین تساوی قطری ها را تقریباً از 

صعود به جام جهانی ناامید کرد.

کی روش: AFC باید پاسخگوی بازی در این شرایط باشد



 

5 علمی و سلامت 

درمان های خانگی بوی بد دهان
مشکل بوی بد دهان، ریشه در موارد گوناگونی از قبیل مصرف غذاهای پر ادویه، 
سیگار کشیدن، خشکی دهان، بیماری های مختلف، مشکلات لثه و دندان و یا 

سینوزیت دارد.
به گزارش سلامت نیوز ، بوی بد دهان می تواند باعث خجالت شده و اعتماد به نفس 
شما را خدشه دار کند.در کل، اصلی ترین دلیل بروز این مشکل، وجود یک باکتری 
است که در پشت زبان و یا بین دندان ها رشد می کند.بنابراین، مهمترین اصل برای 

کنترل بوی بد دهان، رعایت بهداشت دهان و دندان ها می باشد.
در این مقاله چند روش خانگی موثر در از بین بردن بوی بد دهان معرفی شده است 

که با آنها می توانید بوی بد دهان خود را کنترل کرده و از بروز آم ممانعت نمایید.
آب

روزانه سعی کنید به میزان کافی آب بنوشید.
زیرا، مصرف منظم این ماده حیاتی، دهان شما را مرطوب و پر آب کرده و از خشکی 

آن جلوگیری می کند.
در ضمن، بعد از مصرف هر نوبت غذا، بلافاصله دهان خود را با آب بشویید تا 

باکتری های موجود در بین دندان ها از دهان خارج شوند.
رازیانه

رازیانه داری خواص ضد باکتریایی بوده و می تواند بوی بدن دهان را از بین ببرد.
برای از بین بردن بوی بد دهان، یک قاشق غذاخوری از دانه های رازیانه را به آرامی 

بجوید.
این کار میزان ترشح بزاق دهان را بهبود داده و رطوبت دهان را افزایش می دهد.

دارچین
دارچین باعث کاهش میزان باکتری های موجود در دهان شده و در نتیجه، می تواند 

بوی بد دهان را کنترل کند.
بدین منظور، یک قاشق چایخوری از پودر دارچین را در یک فنجان آب ریخته و 

آن را بجوشانید.
در ضمن، می توانید به آن مقداری هل نیز اضافه کنید.

سپس، محلول حاصل را کمی سرد کرده و به عنوان دهانشویه از آن استفاده نمایید.
شنبلیله

شنبلیله برای برطرف کرده بوی بد دهان ناشی از زکام و سرماخوردگی بسیار موثر 
است.برای این منظور، روزانه یک قاشق چایخوری از دانه های شنبلیله را با یک فنجان 

آب جوشانیده و جوشانده حاصل را مصرف کنید.
میخک

میخک دارای خواص ضد باکتریایی بوده و بوی بد دهان را از بین می برد.
راحت ترین روش این است که چند تکه از این گیاه را در دهان گذاشته و آن را 

کاملا بجوید.
در ضمن، می توانید چای گل میخک را نیز مصرف کنید. برای درست کردن این 
دمنوش، ابتدا یک فنجان آب را بجوشانید.سپس یک قاشق چایخوری از گل میخک 

را اضافه کرده و بگذارید تا به مدت ۱۰ دقیقه دم بکشد.
جعفری

کلروفیل های موجود در جعفری از لحاظ شمیایی، دهان شما را خنثی کرده و 
بوی بد را از بین می برند.بنابراین، مقداری جعفری تازه را بجوید تا بوی بد دهان 
شما برطرف شود.در ضمن، می توانید ابتدا جعفری را در سرکه قرار داده و بعد آن 

را کاملا بجوید.
لیموترش

اسید های موجود در آب لیموترش تازه می تواند رشد باکتری های موجود در دهان 
را متوقف کند.بنابراین، هر روز مقداری آب لیمو را در فنجان ریخته و به آن مقداری 

نمک اضافه نمایید.سپس، مخلوط حاصل را به عنوان دهانشویه مصرف نمایید.
سرکه سیب

سرکه سیب دارای pH متعادلی می باشد؛ در نتیجه، می تواند بوی بد دهان را 
برطرف سازد.برای استفاده، یک قاشق غذاخوری از سرکه سیب را در یک ظرف شیشه 
ای ریخته و قبل از هر وعده غذا، آن را بنوشید.این کار هم به بهبود کارکرد دستگاه 

هاضمه کمک می کند و هم بوی بد دهان را برطرف می کند.
جوش شیرین

بی کربنات سدیم یا همان جوش شیرین، گزینه دیگری برای رفع بوی بد دهان 
است.این ماده اسیدهای موجود در دهان که موجب بوی بد می شوند را متعادل می 
کند و با باکتری های دهانی می جنگد.یک قاشق چایخوری از جوش شیرین را درون 
یک لیوان آب گرم حل کرده و روزی یکبار دهان تان را بشویید.همچنین مسواک زدن 
دندان ها با جوش شیرین می تواند میزان اسیدیته دهان را کاسته و از تجمع باکتری 

روی زبان تان پیشگیری کند.
روغن درخت چای

روغن درخت چای، ویژگی های ضدعفونی کننده دارد و برای دهان بسیار خوب 
است. به چند روش می توانید از این روغن استفاده کنید:

* دندان خود را با خمیردندان های حاوی روغن درخت چای بشویید.
* می توانید چند قطره روغن درخت چای را به همراه خمیردندان معمولی تان روی 

مسواک تان بریزید و دندان هایتان را بشویید.
چند قطره از روغن درخت چای را با نعناع و لیموترش درون یک لیوان آب مخلوط 

کرده و به صورت دهانشویه از آن استفاده کنید.
چای

پلی فنول آنتی اکسیدان موجود در چای های سیاه و سبز، از رشد باکتری در دهان 
جلوگیری کرده و بوی بد دهان را رفع می کند.

مریم گلی
این گیاه هم بوی بد دهان را برطرف می کند. یک قاشق چایخوری مریم گلی 

خشک شده را درون یک فنجان آب داغ ریخته و ۵ دقیقه بعد بنوشید.

درباره آلزایمر بیشتر بدانید!
بیماری آلزایمر شایع ترین شکل زوال عقلی است اما همچنان در مورد آن نکات 

ناشناخته ای وجود دارد.
 آلزایمر نوعی از زوال عقلی است که موجب از دست رفتن قدرت حافظه می شود.

این بیماری به طور معمول به کندی پیشرفت می کند و علائم آن با گذشت زمان 
تشدید می شود. در مراحل اولیه بیماری، افراد مبتلا به آلزایمر در شخصیت و خلق 
و خویِ خود دچار تغییراتی می شوند، عدم تعادل روحی روانی را تجربه می کنند و 

افسرده، حساس و تحریک پذیر می شوند.
این افراد منزوی شده و تمایل خود برای شرکت در فعالیت های مختلف و بودن 
با دیگران را از دست می دهند. در مراحل پیشرفته تر فرد شناخت کمتری از محیط 
اطراف خود پیدا می کند و همچنین توانایی  و عملکرد جسمی او کاهش می یابد. و در 

نهایت بیمار به مراقبت های تمام وقت نیاز پیدا می کند.
دو نکته مهم دیگر درباره آلزایمر این است که علت این بیماری هنوز مشخص نیست 

و درمانی هم برای آن وجود ندارد.
به گزارش مدیکال دیلی، در این مقاله همچنین "هلنا چانگ چوئی" از متخصصان 
دانشگاه کالیفرنیای جنوبی به ارائه توضیحاتی در مورد معمول ترین نکات ناشناخته در 

مورد بیماری آلزایمر پرداخته است:
تنها افراد مسن به آلزایمر دچار می شوند - بیشتر افراد پس از سن ۶۵ سالگی به این 
بیماری مبتلا می شوند و هنوز به طور قطع مشخص نیست که چرا این خطر با افزایش 
سن بیشتر می شود. با این حال شروع زودرس آلزایمر در پنج درصد مردمی که به این 
بیماری دچار می شوند ظاهر می شود و حتی می تواند از سن ۳۰ سالگی شروع شود.

تشخیص آلزایمر به معنیِ حکم اعدام است - درمانی برای آلزایمر وجود ندارد و این 
بیماری ششمین عامل اصلی مرگ در آمریکا به حساب می آید. بیشتر افراد مبتلا به 
این بیماری پنج تا ۲۰ سال پس از تشخیص زنده می مانند. در سال های اولیه فرد به 
حد خفیفی قدرت حافظه خود را از دست می دهد اما علائم آن به تدریج پیشرفت 
می کند. در مراحل پایانی آلزایمر فرد را دچار مشکلات تنفسی می کند که به بروز 

ذات الریه منجر می شود.
آلزایمر ارثی است - این موضوع تا حدودی صحیح است و محققان می دانند که 
ژنتیک  تا حدودی نقش دارد اما تحقیقات جدید حاکی از ارتباط بین سبک زندگی 
فرد و بروز مشکلات جسمی است. وارد شدن ضربه به سر، فشار خون بالا، دیابت و 
بیماری قلبی تنها برخی از فاکتورهای اثرگذار هستند. با این وجود محققان معتقدند 
راهکارهایی همچون کنترل وزن و ورزش کردن می تواند احتمال ابتلا به آلزایمر را 

کاهش دهد.
مبتلایان به آلزایمر هیچ امیدی ندارند - فرا گرفتن نحوه زندگی کردن با این بیماری 
برای داشتن زندگی عادی کلیدی است. تشخیص اولیه و درمان به موقع کمک کننده 
است. مبتلایان به آلزایمر با حضور در محیط های گرم و صمیمی می توانند برای مدت 

زمان طولانی پس از تشخیص بیماری به زندگی خود ادامه دهند.
هم زنان و هم مردان در معرض خطر ابتلا به آلزایمر هستند - این مطلب صحیح 
است اما زنان حدود دو برابر بیشتر از مردان احتمال دارد به آلزایمر مبتلا شوند. برخی 
محققان معتقدند طول عمر بیشتر زنان، علت افزایش خطر ابتلای آنان به آلزایمر است. 
برخی دیگر بر این باورند که کاهش سطح استروژن پس از دوره قاعدگی علت این 

تفاوت است هر چند پاسخ قاطعی برای آن وجود ندارد.

آب درمانی، توهم یا واقعیت؟
از زمانی که بحث های مرتبط با سلامت عمومی و فردی شروع شده است، آب نیز 
به پای ثابت آن تبدیل شده است.برای دهه ها پزشکان اصرار داشتند که انسان باید 
در طول روز 8 لیوان آب بخورد و حتی زن یکی از رؤسای جمهوری آمریکا نیز درباره 
آب کمپینی راه انداخته بود. با این حال پروفسور آرون کارول از دانشگاه ایندیانا سال 
گذشته نوشته بود که هیچ دلیل علمی وجود ندارد که ثابت کند نوشیدن آب بیشتر 

می تواند به سلامت انسان کمک کند.
 اما یک تحقیق جدید دیگر یک فایده بسیار بزرگ نوشیدن آب را ثابت کرده است. 
این تحقیق ادعا کرده است که نوشیدن آب می تواند وزن شما را کاهش دهد. تحقیق 
مذکور که در مجله رژیم های انسان منتشر شده مدعی شده است که نوشیدن آب 
فراوان با خوردن کالری کمتر و هم چنین مصرف شکر و نمک و کلسترول کمتر مرتبط 
است.  در این تحقیق ۱8۳۱۱ نفر مورد بررسی قرار گرفته اند که به دوگروه با رژیم 
غذایی متفاوت تقسیم شده و بین ۳ تا ۱۰ روز مورد آزمایش قرار گرفته اند.  پاسخ های 
شرکت کنندگان نشان می دهد که مصرف یک تا سه لیوان آب بیشتر در برخی از 
شرکت کنندگان باعث شده که بین ۶۹ تا ۲۰۶ کالری کمتر مصرف کنند. اگر چه 
این رقم کم به نظر می رسد اما ۲۰۶ کالری در روز می تواند یک پوند وزن را در ۱۷ روز 
کاهش دهد.  همچنین مصرف شکر در این افراد نیز بین ۶ تا ۱8 گرم کاهش پیدا کرده 
است و سدیم نیز بین ۷8 تا ۲۳۵ میلی گرم کاهش داشته است. مصرف کلسترول این 
افراد نیز بین۷ تا ۲۱گرم کاهش داشته است. با این حال بسیاری از متخصصان رژیم 
آب درمانی را کاری نادرست می دانند و معتقدند این رژیم می تواند بر سلامت انسان 
تأثیر بگذارد. دکتر برلیانت بزرگمهر، مشاور تغذیه در پاسخ به این سؤال فارس که آیا 
شما رژیم های آب درمانی را که فرد طی چند روز فقط آب مصرف کند، تأیید می کنید؟ 
گفته بود: »خیر این رژیم بسیار خطرناک است. درست است که آب برای بدن بسیار 
مفید است اما به هیچ وجه نمی تواند جایگزین غذا شود. وی مصرف زیاد آب بدون 
خوردن مواد غذایی را موجب بر هم خوردن تعادل الکترولیت ها عنوان کرد و گفت: 
مصرف زیاد آب موجب می شود که الکترولیت های داخل سلولی به بیرون سلول بیایند 
و خیز سلولی و ورم سلولی در پی خواهد داشت. آب داخل سلول بالا رفته و موجب 
ورم سلول ها می شود، این مسأله می تواند مرگ آور باشد و به هیچ وجه توصیه به چنین 
رژیمی نمی شود .در این نوع رژیم مهمتر از سوء تغذیه ای که به وجود می آید، خیز 
سلولی و خارج شدن الکترولیت ها از سلول هاست که می تواند در مدت کوتاهی به مرگ 
انسان بینجامد. این نوع رژیم اگر به مرگ منجر نشود، ضایعات مغزی در پی دارد و روی 
بینایی افراد تأثیر مستقیم می گذارد. آقای ناصر رضایی پور، متخصص طب سنتی نیز با 
اشاره به نوشیدن آب زیاد گفته بود: »بر اساس آموزه های طب سنتی ایران، بهتر است 
افراد در زمان تشنگی، کمی در خوردن آب تأمل کنند و با اطمینان از حقیقی بودن 
تشنگی خود، آب بنوشند. آموزه هایی موهوم و نامستدل در مقابل آموزه های طب سنتی 
ایران قرار دارد که توصیه می کند همه افراد روزانه مقدار زیادی آب بنوشند. بر خلاف 
این توصیه که نه فقط در ایران بلکه در خیلی از کشورهای جهان شایع شده است، 
آموزه های پزشکی پارسی به بیشتر افراد به جز آنان که مزاج یا معده های گرم و خشک 
دارند، توصیه می کند برتشنگی صبرکنند تا هنگامی که مطمئن شوند تشنگی شان 
راستین است و سپس آب بنوشند. نوشیدن آب، بیش از نیاز طبیعی و واقعی بدن، 
عوارض زیاد و آزاردهنده ای چون ضعف و سستی اعصاب، معده و کبد، بدرنگی پوست 
رخ و بدن، کاهش حافظه و کندذهنی، آبریزش های مرضی و نزله ها، ورم دست ها و پاها 

و زیر چشم ها و گاهی مشکلات کبدی پیچیده را به همراه می آورد.«

محققان دو دانشگاه با اجرای پروژه تحقیقاتی موفق به تولید نوعی نانو ذرات با 
کمک عصاره گیاهان دارویی شدند.

پژوهشگران دانشگاه آزاد اسلامی شیراز و علوم پزشکی شیراز نانوذرات اکسید 
کادمیوم در حضور عصاره گیاه مریم گلی را سنتز کردند.

این محققان  در این مطالعات اثرات ضد قارچی این نانوذرات را به  تنهایی و 
همچنین در ترکیب با نوعی داروی آنتی بیوتیک مورد ارزیابی قرار دادند.

این نانوذرات در صورت رسیدن به تولید انبوه در صنعت داروسازی و تولید مشتقات 
دارویی، ساخت حسگرها و سلول های خورشیدی کاربرد دارند.

تولید نانوذرات با کمک گیاهان دارویی

یک تیم تحقیقاتی در کره جنوبی سوزن های حاوی 
نانوحفره جهت استفاده در طب سوزنی تولید کرده 
است. استفاده از این سوزن ها نسبت به سوزن های رایج 

درد کمتری دارد.
از ستاد ویژه  نقل  به  به گزارش خبرگزاری مهر 
توسعه فناوری نانو، »سو آی این« از دپارتمان مهندسی 
سامانه های انرژی، سوزن متخلخلی ساخته است که 

می توان از آن در بخش درمانی استفاده کرد.
محققان دانشگاه داگو هانی از کره جنوبی با همکاری 

مؤسسه علوم و فناوری داگو روی این پروژه کار کردند. 
آن ها در این همکاری مشترک به دنبال همگرایی 
فناوری  نانو و طب سوزنی بودند تا در نهایت این سوزن 

را تولید کنند.
این گروه با بهره گیری از روش نانوالکتروشیمیایی، 
سوزنی با حفره های نانومقیاس تولید کردند. این سوزن 

با آندایز کردن ساخته می شود.
پژوهشگران این پروژه معتقداند که این فناوری 
کند.  تسهیل  را  درمانی  روش های  برخی  می تواند 

برای مثال، به دلیل ابعاد کوچک آن، بیمار در طول 
فرآیند طب سوزنی درد بسیار کمی را حس خواهد 
کرد و همچنین مساحت سطحی آن ۲۰ برابر بیشتر از 

سوزن های موجود در طب سوزنی است.
این فناوری را روی موش ها   این پروژه،  محققان 
آزمودند و نشان دادند که انتقال سیگنال از نخاع با 
کارایی بالاتری انجام می شود. این گروه از این سوزن ها 
کوکائین  و  الکل  به  معتاد  موش های  درمان  برای 

استفاده کردند.
این گروه به دنبال ثبت پتنت مربوط به این فناوری 
در کشورهای آمریکا، چین و اتحادیه اروپا هستند. این 
اولین همگرایی میان فناوری  نانو و طب سوزنی است 

که توسط محققان این پروژه انجام شده است.
سو معتقد است که توسعه فناوری  نانو موجب ارتقاء 
علوم و فناوری های مختلف می شود، به طوری که 
حوزه هایی نظیر پیل خورشیدی، کامپیوتر کوانتومی 
و صنعت ساخت نمایشگر می توانند از مواهب این 
فناوری استفاده کنند. براساس دستاوردهای به دست 
من  شرق،  پزشکی  و  نانو  فناوری   ترکیب  از  آمده 
می توانم تحقیقات این حوزه را دنبال کرده و فصل 

تازه ای از روش های درمانی را ایجاد کنم.
همچنین »جا یا یانگ« از محققان این پروژه معتقد 
است که در غرب از فناوری  نانو برای تشخیص تا 
درمان استفاده می شود اما در شرق، به ندرت طب 
سوزنی از آن استفاده کرده است. این پروژه می تواند 

مسیرهای تازه ای در این حوزه ایجاد کند.

شرکت ایسر با عرضه لپ تاپ Swift ۷ آن را باریک ترین، سبک ترین و قابل حمل 
ترین لپ تاپ دنیا نامیده است.

 اگر چه این لپ تاپ از نظر طراحی ویژگی های منحصر به فردی ندارد، اما ضخامت 
اندک آن که به خصوص در بخش صفحه تراک پد به حداقل می رسد، چشم ها را خیره 

کرده است.
ضخامت سوئیفت ۷ ایسر تنها ۹.۹ میلیمتر است. در مقام مقایسه باید گفت تازه ترین 
مدل لپ تاپ مک بوک که توسط اپل با تبلیغات فراوان عرضه شده ۱.4 سانتیمتر ضخامت 

دارد.
لپ تاپ یاد شده ۱.۱ کیلوگرم هم وزن دارد و بنابراین آنقدر سبک است که شاید برخی 

اوقات فکر کنید آن را در کیف یا کوله پشتیتان به همراه ندارید و جا گذاشته اید.

 از جمله ویژگی های این لپ تاپ می توان به دو پورت USB-C ۳.۱ و یک جک 
 USB-C ،هدفون ۳.۵ میلیمتری اشاره کرد. سوئیفت ۷ فاقد قابلیت نصب کارت حافظه

و غیره است.
نمایشگر غیرلمسی ۱۳.۳ اینچی فوق دقیق،  پردازنده اینتل Core i۵ و ۱.۲ گیگاهرتزی، 
۲۵۶ گیگابایت حافظه داخلی اس اس دی و 8 گیگابایت از جمله دیگر ویژگی های این 

لپ تاپ ۱۰۹۹ دلاری است.
بدیهی است که این لپ تاپ برای وبگردی، مشاهده فیلم و ویدئو و حتی تدوین مجموعه 
های عکس و فیلم هم مناسب است، اما نمی توان از آن برای اجرای برنامه های سنگین تر 
استفاده کرد. عمر باتری این لپ تاپ هم هشت ساعت اعلام شده است که نسبتا مناسب 

به نظر می رسد.

کفش های کتانی هوشمندی طراحی شده اند که 
امکان شارژ بی سیم، گام شماری، ثبت تصاویر لحظه ای 
ارائه  را  کفش  روی  بر  انیمیت  و  تصویر  پخش  و 
می دهند. اگر به دنبال کفش متفاوتی هستید، پس 
کالای جدید کمپین جمع سپاری )کراود فاندینگ( 
شرکت Indiegogo را از دست ندهید. کفشی که بنا 
به ادعای طراح آن، هوشمندترین کفش کتانی است. 
شما می توانید طرح ها، انیمیت ها و عکس های ذخیره 
شده در گوشی هوشمند خود را بر روی صفحه  نمایش 
کوچک کفش که از سنسورهای مخفی و نمایشگر 
LED تشکیل شده، نمایش دهید. جکسون دونگ، 
از  با گوشی  ارتباط کفش  این کفش گفت:  طراح 
یک  می توانید  شما  می شود.  انجام  بلوتوث  طریق 
عکس بگیرید، طرح دلخواه را رسم کنید یا حتی 
اگر کدنویسی بلد باشید، الگوریتم خود را بنویسید 
و برای کفش ارسال کنید تا تصویر مورد نظرتان در 
کفش دیده شود. سه نوع از کفش های Vixole در 
بازار موجود است، از مدل تک رنگ LED تا تمام رنگ 

OLED. در بعضی مدل ها ویژگی های هوشمندی به 
کار رفته است، مانند شارژ بی سیم، گام شمار دقیق، 
داده های  ضبط  برای  مخفی  حرکتی  سنسورهای 
لحظه ای )RTD( - که شکل حرکت شما را روی 
کفش بازنمایی می کند -  و هماهنگی با رابط های 
نرم افزاری )API( در زمان اجرای بازی های واقعیت 
مجازی )AR/VR (، پس امکان سفارشی ساختن 
از   Vixole Plus مدل های  دارید.  را  خود  کفش 
سنسورهای ارتباط حوزه نزدیک )NFC( بهره می برند 
که امکان تبادل اطلاعات با کفش Vixole دیگری را 
می دهد. برای انجام این کار هر دو نفر باید کفش خود 
را سه ثانیه لمس کنند.  دونگ افزود: این دقیقا مانند 
یک تابلوی نقاشی است، مردم می توانند هرطور که 
دوست  دارند ظاهر کفش را تغییر دهند. هرچند به مد 
و ظاهر خود اهمیت می دهید، اما در نهایت لباس شما 
را فرد دیگری طراحی کرده است. پس این فرصت 
خوبی است تا با استفاده از خلاقیت خود، طراح مد 

خود شوید.

این سوزن نانویی درد کمتری ایجاد می کند

با باریک ترین و سبک ترین لپ تاپ دنیا آشنا شوید

با این کتانی  هوشمند طراح مد شوید

دانشمندان در اقدامی بی سابقه موفق به اندازه گیری کوچک ترین واحد زمان شدند.
به نقل از ساینس الرت، با توسعه فناوریهای نوین درک انسان از زمان و آنچه که 

پیرامون ما می گذرد دقیق تر از گذشته می شود.
به تازگی دانشمندان موفق به اندازه گیری تغییرات در یک اتم آن هم در سطح زپتاثانیه 
شده اند. هر زپتاثانیه یک تریلیونیوم میلیاردیوم ثانیه است که در واقع می توان آن را 

کوچکترین واحد زمانی مورد مطالعه قرار گرفته به شمار آورد.
بدین ترتیب اکنون دانشمندان می توانند کل فرآیند گریز الکترون از اتم را برای 
نخستین بار در تاریخ اندازه گیری کنند. این فرآیند در واقع آزمایش هیجان انگیز تأثیر 

فوتوالکتریک انیشتین به شمار می آید.
تأثیر فوتوالکتریک انیشتین نخستین بار توسط این دانشمند و در سال ۱۹۰۵ مطرح 
شد و این زمانی است که ذرات تشکیل دهنده نور که به فوتون معروف هستند با 

الکترونهایی در حال چرخش به دور اتم برخورد می کنند.
بر اساس علم مکانیک کوانتوم، کل انرژی ناشی از این فوتونها توسط یکی از الکترونها 
جذب شده و یا بین آنها تقسیم می شود. اما تاکنون هیچ کس نتوانسته بود به مطالعه 

دقیق این فرآیند آن هم با جزئیات کامل بپردازد.
اکنون و با دستاورد ارزشمند دانشمندان انستیتو اپتیک کوانتوم مکس پلانک آلمان 

این امکان فراهم شده است.

اولین مسابقات حرفه ای پهپادها در لندن در ۱۳ ژوئن سال آینده برگزار خواهد شد.
به گزارش ایسنا و به نقل از پرس تی وی، این مسابقات که به زودی برگزار می شود، 
این روزها شهرت فراوانی پیدا کرده است. مسابقات پهپادهای برد بالا این بار در پایتخت 

انگلستان، یعنی لندن، برگزار خواهد شد.
در حالی که بسیاری از کشورها در حال وضع قوانین مختلف نسبت به پهپادها هستند، 
برگزارکنندگان این مسابقه می گویند که برگزاری مسابقه های این هواپیماهای بدون 

سرنشین، بهترین راه برای نشان دادن جنبه  سرگرمی آنها است.
روز ۱۳ ژوئن سال آینده میلادی، هشت نفر از شرکت کنندگان به عنوان بهترین 
بازیکنان شناخته خواهند شد. کارشناسان بر این باورند که این رقابت ها که با تکنولوژی 
همراه هستند، روزی می توانند همانند مسابقات فرمول یک، طرفداران زیادی جذب 

کنند. 
پهپادهایی که در رقابت های پیش رو استفاده خواهند شد، توسط اعضای لیگ این 
مسابقات ساخته خواهند شد و این به آن معنی است که تمامی پهپادها دارای قدرت 
بازدهی یکسانی هستند. شرکت کنندگان در زمینی مسطح و بدون داشتن سیستم 

جی پی اس مسابقه خواهند داد.

کوچک ترین واحد زمان اندازه گیری شد

برگزاری اولین مسابقات حرفه ای پهپادها در لندن
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عاداتی که هورمون های بدن را بهم می ریزند

خیلی از ما روزانه کارهایی را انجام می دهیم و عادت هایی داریم که ناخواسته میزان 
هورمون های بدن مان را به هم می ریزند و در نتیجه روی عملکردهای جسمی و روانی 
بدن تاثیر می گذارند؛ مثل همین لم دادن در خانه و بی تحرکی. در این مطلب، شش 

مورد از این عادت ها را عنوان می کنیم.
بدن ما در سیطره هورمون ها قرار دارد. ترکیباتی که عملکردهای اصلی و ضروری بدن 
از جمله بلوغ، خواب، استرس، خلق و خوی، میل جنسی، وزن و اشتها را کنترل می 
کنند. حتی گفته می شود که عشق نیز حاصل فعالیت همین هورمون ها است. به همین 

دلیل واضح است که تعادل هورمونی در بدن از اهمیت بالایی برخوردار است. 
اما خیلی از ما روزانه کارهایی را انجام می دهیم و عادت هایی داریم که ناخواسته میزان 
هورمون های بدن ما را به هم می ریزند و در نتیجه روی عملکردهای جسمی و روانی 

بدن تاثیر می گذارند. 
این عادت ها چندان عجیب و غریب نیستند، مثلا همین لم دادن در خانه و بی تحرکی 
یکی از عوامل بروز اختلال هورمونی است. در این مطلب، شش مورد از این عادت ها را 
عنوان می کنیم که روی تعادل هورمونی تاثیر گذاشته و در آن اختلال ایجاد می کنند.

بی تحرکی و عدم فعالیت بدنی منظم
ورزش کردن فقط برای حفظ ظاهر و تناسب اندام نیست. ورزش منظم تاثیر زیادی 
روی سلامتی بدن دارد. به گزارش  Web MDورزش و تحرک بدنی همانطور که به 
کالری سوزی و حفظ تناسب اندام کمک می کند، به همان اندازه روی تعادل هورمون 

ها تاثیر دارد. 
باید بدانید که مغز انسان آندورفین یا هورمون خوش خلقی تولید می کند. این هورمون 
نیز به بدن انرژی و حالت مثبتی می دهد که برای مقابله با تحریک پذیری، عصبانیت و 
افسردگی لازم است. آندورفین همچنین روی میل جنسی و تقویت دستگاه ایمنی بدن 
برای مقابله با میکروب ها و بیماری ها نقش دارد. توصیه می کنیم روزانه حداقل نیم 

ساعت پیاده روی کنید.
بدخوابی و بیدار شدن های مکرر شبانه

خواب از طریق ساعت بیولوژیک )داخلی( بدن تنظیم می شود. نتایج پژوهشی که در 
International Journal of Endocrinology به چاپ رسیده است نشان می دهد ارتباط 
زیادی بین چرخه خواب و بیداری و ترشح هورمون ها، بخصوص در خانم ها وجود دارد. 
در واقع نوسانات هورمونی باعث به ریختن سیکل قاعدگی، افزایش استرس )به دلیل 
افزایش هورمون کورتیزول(، افزایش قند خون و افزایش ضربان قلب می شود. همچنین 
باعث بروز اختلال خواب شده و میل به خوردن فست فود و هله هوله ها را افزایش می 

دهد. 
در واقع هر چه خواب شما بهتر و باکیفیت تر باشد، هورمون هایتان با تعادل بیشتری 
ترشح خواهند شد. در غیر این صورت اختلال هورمونی دوباره چرخه خواب را برهم 

خواهد زد.
انجام ندادن فعالیت های مفید برای قلب و عروق

احتمالا شما مرتبا به باشگاه ورزشی می روید، اما باید بدانید که اگر جلسات ورزشی 

تان فقط شامل انجام حرکاتی با وزنه و هالتر باشد، تعادل هورمون هایتان به مشکل بر 
خواهد خورد. 

نتایج پژوهشی که در دانشگاه  Penn State انجام شده است نشان می دهد افرادی که 
ورزش های هوازی )ایروبیک( در برنامه ورزشی شان ندارند، کمتر از مزایای ضداشتهایی 
هورمون گرلین بهره مند می شوند. این هورمون به طور مستقیم به تعریق بستگی دارد 

و مانع از ریزه خواری و مصرف هله هوله ها می شود.
عشق به شیرینی ها

اگر برنامه غذایی تان شامل میزان زیادی قندهای تصفیه شده مانند انواع بیسکوییت ها، 
آبنبات ها، شکلات، نوشابه و دیگر مواد غذایی صنعتی شیرین باشد، نه تنها در معرض 
چاقی قرار خواهید گرفت بلکه احتمال بروز سندرم متابولیک و دیابت نوع دو را  نیز 

افزایش می دهد. 
یادتان باشد که مصرف زیاد مواد غذایی شیرین و گنجاندن شیرینی جات زیاد در برنامه 
غذایی باعث مقاومت سلول ها نسبت به انسولین می شود. در واقع مصرف شیرینیجات 
زیاد باعث بروز اختلالی در هورمون انسولین می شود. این مسئله نیز در خانم ها به بروز 
اختلال در سلامتی شان منجر می شود. اگر سلول های بدن تان نسبت به انسولین مقاوم 

شوند، بدن تان انرژی کمتری از قندها تولید می کند و به سلول های بدن می رساند.
رژیم های معجزه گر

اگر تمام رژیم هایی را که مد می شوند امتحان کرده و بی سرانجام رها می کنید، بدانید 
که در دام رژیم یویویی قرار گرفته اید. این مسئله نیز هورمون هایتان را تحت تاثیر منفی 

قرار می دهد. 
نتایج پژوهشی که در مرکز مطالعات بیومدیکال پنتاگن ایالات متحده آمریکا انجام شده 
نشان می دهد رژیم های سفت و سخت، رژیم های سم زدا و پاکسازی کننده با آب میوه 
ها و آب سبزیجات که میزان کالری مصرف روزانه را به شدت پایین می آورد )۱۰۰۰ 

کالری در روز( اثر مخربی روی هورمون ها بر جای می گذارد. 
هر رژیمی که میزان کالری دریافتی را به شدت کاهش می دهد، نقطه پایانی دارد. 
زمانی که مدت این رژیم های به اصطلاح معجزه گر به اتمام می رسد، اختلال هورمونی 
و افت میزان استروژن حاصل می شود. در نتیجه شما می توانید به سرعت وزن کم کنید، 
اما به قیمت بدخلق شدن، بی اشتها شدن، بدخوابی و بدتر از همه احتمال بازگشت به 

وزن اولیه و حتی بیشتر از آن.
کافئین زیاد از اواسط روز

آیا عادت دارید که روزانه بعد از ساعت ۲ ظهر، قهوه یا نوشابه و هر نوشیدنی حاوی 
کافئین دیگری را میل کنید؟ بدانید که این عادت ظاهرا معمولی باعث ترشح هورمون 
استرس یا همان کورتیزول می شود. این هورمون به طور مستقیم باعث بروز اختلالاتی 
مانند استرس، اضطراب، عصبانیت، کج خلقی، اختلال خواب و میل شدید به مصرف قند 
می شود.  نتایج پژوهشی که توسط محققان آمریکایی انجام شده نشان می دهد زیاده 
روی در مصرف کافئین باعث افزایش کورتیزول می شود و این مسئله صرفا باعث افزایش 

استرس و اضطراب بدن و اختلال در خواب می شود.



اجتماعی 6

رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان قم :

۱54 مجوز برای صنایع تبدیلی و تکمیلی
 در قم صادر شده است 

رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان قم گفت: از سال گذشته تا پایان مهرماه امسال، 
۱۵4 مجوز تاسیس برای صنایع تبدیلی و تکمیلی در قم صادر شده است. 

محمدرضا طلایی روز سه شنبه در گفت و گویی به عملکرد مدیریت صنایع کشاورزی 
استان قم اشاره کرد و افزود: همچنین ۷۶ فقره پروانه بهره  برداری نیز صادرشده است.

وی به تشریح اولویت های سرمایه  گذاری در صنایع تبدیلی و تکمیلی بخش کشاورزی 
پرداخت و گفت: نتایج مطالعات گوناگون در کشورهای توسعه  یافته و درحال  توسعه 
بیانگر این است که در این کشورها بین درآمد کشاورزی و سطح توسعه  یافتگی آن  
ها ارتباط مستقیم و معنی  داری وجود دارد.وی افزود: ایجاد و توسعه صنایع تبدیلی 
و تکمیلی بخش کشاورزی به  ویژه صنایع غذایی در قطب  های تولید محصولات 
کشاورزی می  تواند ضمن تکمیل زنجیره تولید محصولات و فرآورده  ای کشاورزی، 
موجب ارتقاء سطح بهره  وری، ایجاد ارزش  افزوده، افزایش درآمد بهره  برداران، توسعه 
بخش کشاورزی، ایجاد فرصت های شغلی و کنترل روند مهاجرت بی  رویه روستاییان 
به شهرها، توسعه صادرات بخش کشاورزی و درنهایت باعث تحقق امنیت غذایی کشور 
شود.وی اضافه کرد: بر همین اساس با بررسی  های صورت گرفته اولویت  های سرمایه  
گذاری صنایع تبدیلی و تکمیلی بخش کشاورزی در سال جاری در استان قم تدوین 
و اعلام  شده است.طلایی افزود: بسته  بندی و فرآوری تخم  مرغ، انجماد، بسته  بندی و 
فرآوری گوشت قرمز و سفید، تبدیل ضایعات کشتارگاهی، درجه  بندی و بسته  بندی 
و فرآوری انواع سبزیجات، صیفی  جات و محصولات گلخانه  ای، تولید انواع ترشی ها، 
خشک  کردن، پودر، منجمد و سایر موارد ازجمله اولویت  های جهاد کشاورزی قم در 
بخش صنایع تبدیلی و تکمیلی به شمار می  آید.رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان 
قم ادامه داد: درجه  بندی و بسته  بندی و فرآوری انواع میوه  ها به  ویژه انار و انگور، تولید 
مربا، خشک  کردن، درجه  بندی، پودر و همچنین بسته  بندی و فرآوری انواع خشکبار 
و آجیل به  ویژه پسته، بسته  بندی و فرآوری گیاهان دارویی از دیگر اولویت  های این 
سازمان در بخش صنایع تبدیلی و تکمیلی در سال جاری است.طلایی، احداث انواع 
سردخانه با اولویت سردخانه با اتمسفر کنترل  شده را از دیگر اولویت  های این سازمان در 
بخش صنایع تبدیلی و تکمیلی دانست و بیان داشت: فرآوری نباتات علوفه  ای و تولید 
کودهای آلی به  جز ورمی کمپوست، بر اساس نیاز استان و با در نظر گرفتن واحدهای 
در دست احداث و میزان مواد اولیه در استان جزء اولویت  های دیگر محسوب می شود.

وی تصریح کرد: طرح  های صنایع تبدیلی در مناطق ویژه اقتصادی با تاکید بر صادرات، 
طرح  های صنایع تبدیلی که بیش از ۶۰ درصد پیشرفت فیزیکی دارند، توسعه و تکمیل 
زنجیره  های تولید صنعت طیور با هماهنگی کارگروه زنجیره مذکور و ایجاد واحدهای 
تحقیق و توسعه در صنایع مربوط به کشاورزی از جمله اولویت  های دیگر در سال جاری 

در بخش صنایع تبدیلی و تکمیلی است.

همزمان با آغاز مرحله دوم طرح تحول نظام سلامت

۱60 پزشک و کارشناس درقم فعال شدند
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم با اشاره به آغاز مرحله دوم طرح تحول نظام سلامت در 
حوزه بهداشت، افزود: در این مرحله 4۰ کارشناس تغذیه، 4۰ کارشناس سلامت روان و 
8۰ پزشک عمومی در پایگاه های بهداشت و مراکز جامعه سلامت مشغول به کار شدند.

دکتر ابوالفضل ایرانی خواه طی بازدیدی از یک مرکز جامع سلامت در استان قم گفت: 
در حال حاضر یک میلیون و ۲۰۰ هزار نفر از شهروندان استان در طرح تحول سلامت 

ثبت نام کرده اند که برای آنها پرونده الکترونیکی تشکیل شده است.
وی عنوان داشت: مرحله دوم طرح تحول نظام سلامت از ۱۵ آبان ماه سال جاری در 
شش استان قم ، اصفهان ، خراسان رضوی ، خوزستان ، آذربایجان شرقی و البرز آغاز 
شد.رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم با بیان این که ۷۰۰ نیروی انسانی با مدرک تحصیلی 
کاردانی و بالاتر در این مراکز شاغل شده اند، افزود: تاکنون ۳4۰ هزار نفر از مردم در 
قالب طرح تحول نظام سلامت در حوزه بهداشت، با مراجعه به پایگاه های بهداشت و 
مراکز جامع سلامت خدمات در بخش های مختلف دریافت کرده اند.وی گفت: طرح 
تحول نظام سلامت در حوزه بهداشت از اردیبهشت سال گذشته آغاز شد و ابتدا قرار بود 
فقط حاشیه شهرها تحت پوشش قرار داده شود، ولی با توجه به اعلام آمادگی دانشگاه 
و معاون بهداشت و همچنین مساعدت وزیر محترم، این طرح از مهرماه ۹4 در سراسر 
کلانشهر قم اجرایی شد.دکتر ایرانی خواه ادامه داد: قبل از اجرای طرح تحول درحوزه 
بهداشت ۱۶ مرکز سلامت در قم فعال بود که خدمات آنها محدود به خدمات اولیه 
درمان، واکسیناسیون کودکان و مراقبت های اولیه مادران باردار می شد. وی اضافه کرد: 
با تکمیل طرح تحول نظام سلامت در حوزه بهداشت، مراکز جامع سلامت از ۱۶ به 4۱ 
مرکز و پایگاه های سلامت نیز از ۵۰ به ۱۳8 پایگاه در سراسر قم افزایش یافته است و 
خدمات مختلفی به شهروندان ارائه می دهند. وی با بیان این که خدمات پایگاه های 
بهداشت با پزشکان و کارشناسان زبده سازماندهی شده، گفت: به طور قطع با تکمیل 
کامل این طرح واتصال آن به سطوح سامانه ارجاع، این نوید را می دهیم که جامعه 
بانشاط با میزان بسیار کمتر بیماری های صعب العلاج خواهیم داشت.رئیس دانشگاه 
علوم پزشکی قم افزود: طرح تحول در حوزه بهداشت یک خدمت بی نظیری است که 
در دولت یازدهم به مردم ارائه شد و بدون تردید اهمیت آن از تحول در حوزه درمان 
اگر بیشتر نباشد کمتر نیست.دکتر ایرانی خواه با بیان این که این طرح سلامتی و نشاط 
را برای مردم تضمین می کند، افزود: به جای این که مردم اطلاع از بیماری و یا علایم 
اولیه آن را نداشته باشند و یا چند سال درگیر بیماری و مراحل دشوار درمان آن شوند، 

وضعیت سلامت مردم در قالب این طرح شناسایی می شود.

رئیس مرکز بهداشت استان قم خبر داد

حضور 80 پزشک عمومی در مراکز جامع سلامت
رئیس مرکز بهداشت قم گفت: در حال حاضر 8۰ پزشک عمومی در مراکز جامع 
سلامت مشغول به خدمت هستند و افراد ارجاع شده را ویزیت می کنند و اگر فرد 
نیاز به ارجاع به سطوح تخصصی داشته باشد ارجاع داده می شود تا خدمات کامل را 

دریافت کند.
دکترمرتضی آقاحسنی در حاشیه بازدید رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم از مرکز جامع 
سلامت گفت: خدمات ارائه شده در حوزه بهداشت کاملا رایگان است و فرد از نخستین 
مراجعه به پایگاه تا مرحله آخر در مرکز خدمات جامع سلامت هیچ وجهی پرداخت نمی 
کند. وی افزود: اگر مراجعه کننده نیاز به اقدامات پاراکلینیکی و یا ارجاع به متخصص 
داشته باشد با توجه به هماهنگی های انجام شده، مراحل بعدی درمان با هزینه بسیار کم 
قابل انجام است.رئیس مرکز بهداشت استان قم با بیان این که در حال حاضر خدمات 
به گروه های نوزدان تا سالمندان در مراکز سلامت ارائه می شود، گفت: حدود 8۷ هزار 
سالمند در قم شناسایی شده و تاکنون به هشت هزار و ۷۰۰ تن یعنی حدود ۱۰ درصد 
از آن ها در مراکز سلامت خدمات ارائه شده است.وی با اشاره به این که تمامی مراقبت 
های مربوط به بیماری های واگیردار و غیرواگیر دار نیز در این مراکز ارائه می شود، گفت: 
در حال حاضر 8۰ پزشک عمومی در مراکز جامع سلامت مشغول به خدمت هستند و 
افراد ارجاع شده را ویزیت می کنند و اگر فرد نیاز به ارجاع به سطوح تخصصی داشته 
باشد ارجاع داده می شود تا خدمات کامل را دریافت کند.دکتر آقاحسنی به خدمات طرح 
تحول نظام سلامت در حوزه بهداشت اشاره و بیان کرد: 4۰ کارشناس تغدیه در سطح 
استان به سیستم ارائه خدمت اضافه شده است و این افراد آموزش های لازم در خصوص 
مشاوره های تغذیه گروهی و فردی را دریافت کرده اند.وی ادامه داد: 4۰ کارشناس 
سلامت روان نیز در زمینه های مختلف از جمله خانواده، فرزندپروری، پیشگیری از اعتیاد 
و مهارت های مختلف زندگی را به متقاضیان در مراکز سلامت به صورت فردی و گروهی 
آموزش و مشورت می دهند.رئیس مرکز بهداشت استان قم به طرح های مختلف در 
حوزه سلامت دهان و دندان اشاره و بیان کرد: انجام طرح وارنیش فلوراید کاملا رایگان 
است و خدمات اولیه سلامت دهان و دندان بر اساس قراردادی با بخش خصوصی ارائه 

می شود که افراد ارجاع شده حدود ۱۵ درصد هزینه را پرداخت می کنند.

مدیرکل روابط عمومی استانداری: 

سامانه 37۱۲0 ویژه اطلاع رسانی اربعین در قم 
راه اندازی شد 

مدیرکل روابط عمومی استانداری قم از راه اندازی سامانه ویژه اطلاع رسانی اربعین در 
قم خبر داد و گفت: زائران اربعین حسینی در سراسر کشور می توانند با تماس با شماره 

تلفن ۳۷۱۲۰ از وضعیت امکانات و خدمات ویژه اربعین در قم و عراق باخبر شوند. 
سید رضا طباطبایی روز سه شنبه در گفت و گویی با اشاره به برنامه ریزی ها برای 
افزایش اطلاعات و آگاهی های زائران اربعین حسینی در ستاد اربعین استان قم اظهار 
کرد: در این راستا سامانه اطلاع رسانی مردمی مرکز توسعه زیارت به شماره ۳۷۱۲۰ 
در استان قم راه اندازی شده است.وی با اشاره به امکان برقراری ارتباط سایر هموطنان 
با سامانه ۳۷۱۲۰ گفت: برای ارتباط با این سامانه از بیرون از استان قم، باید کد ۰۲۵ 
شماره گیری شود.مدیرکل روابط عمومی استانداری قم هم چنین به اطلاعات قابل 
دریافت در این سامانه اشاره و تصریح کرد: زائران از طریق تماس با این سامانه تلفنی می 
توانند از آخرین وضعیت و ظرفیت های اسکان، حمل و نقل، پارکینگ ها، دفاتر ویزا، 
امکانات میزبانی و دیگرمسائل مرتبط با خدمات ویژه زائران در استان قم، مرز مهران و 

شهرهای زائر پذیر کربلا، نجف و کاظمین کسب اطلاعات کنند.
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 اعدام در زمره مجازات هایی است که بر پایه 
قوانین موجود برای جرایم مواد مخدر در نظر گرفته 
شده است؛ مجازاتی که از دید برخی حقوقدانان و 
مسوولان نتوانسته طی سال های گذشته در کاهش 
وقوع و آسیب های جرایم مخدر کارایی مطلوبی 
داشته باشد و ضروری است مورد بازنگری قرار گیرد. 
وزیر  پورمحمدی«  »مصطفی  الاسلام  حجت 
دادگستری چندی پیش )هشتم آبان ماه( ضمن 
تاکید بر ضرورت های اصل مجازات اعدام، مساله 
بازنگری در این مجازات برای جرایم قاچاق مواد 
مخدر را مطرح کرد و گفت: حجم مجازات اعدام 
در سال  های اخیر کارآمد نبوده بنابراین میزان و 
مصادیق مجازات اعدام باید مورد بازنگری قرار گیرد.

این ایده در حالی از سوی وزیر دادگستری مطرح 
شد که پیش از این نیز شماری از نمایندگان مجلس 
شورای اسلامی به ویژه اعضای کمیسیون حقوقی 
و قضایی مجلس موافقت خود را با تجدیدنظر در 
اعدام قاچاقچیان اعلام کرده اند.در این پیوند، »الهیار 
ملکشاهی« رییس کمیسیون قضایی و حقوقی 
مجلس چندی پیش با مثبت ارزیابی  کردن تدوین 
لایحه  ای از سوی قوه قضاییه برای کاهش مجازات 
اعدام برای مجرمان مواد مخدر، به رسانه ها گفت: 
ضرورت دارد نوع مجازات  ها و کارآیی آنها در لایحه 
جدید مدنظر قرار گیرد. به باور وی، بازنگری در 

قانون مربوط به جرایم مواد مخدر ضروری است.
و  دهم  مجلس  نماینده  ابوترابی«  »ابوالفضل   
نیز  حقوقی  و  قضایی  کمیسیون  پیشین  عضو 
آذرماه پارسال اظهار کرد: عمده اعدامی  های مواد 
مخدر فریب  خورده  اند. قاچاقچیان اصلی به ندرت 
دستگیر می  شوند. وی با تاکید بر اینکه متاسفانه 
قاچاقچیان عمده، به ندرت در چنگال قانون گرفتار 
می شوند، تصریح کرد: این چرخه ادامه  دار نشان 
می  دهد که مسیر حرکت ما در مبارزه با قاچاق 
مواد مخدر، مسیری اشتباه بوده است و علی  رغم 
تمامی هزینه های مادی و شهادت تعداد زیادی از 
ماموران پلیس و سایر دستگاه  ها، نتوانسته  ایم مواد 
مخدر در کشورمان را ریشه کن کنیم.در این میان 
اما برخی با کاهش مجازات قاچاقپیان مواد مخدر 
مخالفند. موضع سخنگوی ناجا در این خصوص قابل 
توجه است. »سعید منتظرالمهدی« معاون اجتماعی 
نیروی انتظامی دی ماه سال گذشته در پاسخ به 
سوالی در مورد حذف مجازات اعدام قاچاقچیان مواد 
مخدر به خبرنگاران گفت: قوانینی از جمله اعدام از 
عوامل بازدارنده جرم بوده و نباید آن ها را حذف 
کرد. وی تصریح کرد که نیروی انتظامی جمهوری 
اسلامی ایران اصرار بر ماندن این قوانین دارد.با توجه 
به اهمیت این موضوع، »محمدرضا کامیار« عضو 
هیات رییسه کانون وکلای دادگستری و »گیتی 
پورفاضل« حقوقدان و وکیل دادگستری در گفت 

و گو با گروه پژوهش و تحلیل خبری ایرنا به ارایه 
دیدگاه هایشان در زمینه مجازات اعدام در زمینه 
جرایم مواد مخدر پرداختند.به باور آنان مجازات 
اعدام اگرچه می تواند در بسیاری موارد به نفع 
جامعه و اخلاق باشد اما در برخی جرایم تعزیری 
مانند قاچاق مواد مخدر باید جرح و تعدیل شود 
زیرا در قاچاق مواد مخدر، حمل کنندگان و خرده 
آمران و  باید  و  نیستند  فروشان، مجرمان اصلی 

سرکردگان باندهای قاچاق به اعدام محکوم شوند.
دیدگاه کلی در مورد حکم اعدام

حقوقدانان در گفت وگو با پژوهشگر ایرنا، ضمن 
تاکید بر لزوم بازبینی در احکام اعدام، آن را در برخی 
موارد مفید و موثر ارزیابی کردند.کامیار در ابتدای 
گفت وگوی خود اظهار کرد: بی تردید اعدام در 
بسیاری موارد یک مجازات موثر و مفید است و نباید 
به طور کامل از فهرست مجازات ها حذف شود. به 
ویژه آن که حکم اعدام به عنوان یک مجازات در 
نصوص دینی ما نیز وجود دارد. به باور وی اما اینکه 
مجازات اعدام به غیر از جرایم حدی به چه شکل 
و اندازه در جرایم تعزیری اجرا شود، به سیاست 
های جنایی یک کشور بستگی دارد. در این زمینه 
پورفاضل از مخالفت های خود با حکم اعدام گفت 
اما تصریح کرد: در سال های اخیر جامعه ما آنچنان 
به لحاظ اخلاقی زیر و رو شده است که به یکباره 
نمی توان گفت مجازات اعدام کنار گذاشته شود زیرا 
در این شرایط سنگ به روی سنگ بند نمی شود. 
معتقدم که در زمینه توقف مجازات اعدام باید گام به 

گام پیش رفت اما باید در این زمینه بازنگری هایی 
صورت گیرد.

به گفته پورفاضل، در برخی جرایم که مجازات 
اعدام برایشان در نظر گرفته می شود، باید به تجربه 
سال های گذشته رجوع و بررسی کرد که آیا این 
مجازات های شدید و غلیظ جواب مثبت داده یا 

منفی. 
حکم اعدام برای جرایمی چون قاچاق مواد 

مخدر باید بازبینی شود 
کامیار در ادامه گفت وگو گفت: از دید من مجازات 
اعدام از جمله مجازات های لازم است اما پاسخ به 
این سوال که آیا این مجازات برای جرم هایی چون 
قاچاق مواد مخدر موثر و مفید است یا نه، بستگی به 
تجربه ۳۵ ساله ما در این ارتباط دارد. هر سیاستی 
در هر دوره ای که اجرا می شود باید نقد شده و 
کارآمدی آن بررسی شود. اگر کارآمدی آن محل 
تردید و سوال بود باید ترمیم و اصلاح شود.کامیار 
اضافه کرد: برخی از حقوقدانان ما اعتقاد دارند که 
مجازات اعدام برای قاچاق مواد مخدر در طول ۳۵ 
سال گذشته مجازات موثری نبوده است. استدلال 
آنان این است که اگر این نوع مجازات موثر بوده 
باشد باید از میزان جرایم مربوط به قاچاق کاسته می 

شد در حالی که اینگونه نشده است.
در جرایم مواد مخدر آمران اعدام شوند نه 

عاملان 
حقوقدانان در گفت وگو با ایرنا بر این نکته تاکید 
کردند که در جرایمی چون قاچاق مواد مخدر، باید 

به زمینه ها توجه کرد و مجازات های سنگین را 
برای سردستگان و آمرین در نظر گرفت نه عاملین 
و فروشندگان خرده پا.  کامیار در این ارتباط گفت: 
در اعمال مجازات اعدام برای قاچاقچیان مواد مخدر، 
متاسفانه همواره به جای اعدام آمرین به اعدام عاملین 
اکتفا کرده ایم. به عبارت دیگر اشخاصی که حامل 
مواد مخدر هستند از نظر ما قاچاقچی محسوب می 
شوند در حالی که همه به خوبی مطلعند که آنان 
کارگران نظام قاچاق هستند نه آمران این نظام. یک 
قاچاقچی که سرمایه بزرگی را در بحث قاچاق خرج 
کرده، هرگز خودش مواد مخدر را حمل نمی کند. او 
برای این کار کارگران ارزان قیمتی را استخدام می 
کند که جانشان را در میان گذاشته اند و سرمایه 
شان جانشان است. بنابر این آمرین باید اعدام شوند 
نه عاملین. باید آنانی که که نظام قاچاق را اداره و 
سازماندهی می کنند اعدام شوند. به گفته کامیار، 
آمرین قاچاق هستند که اعدامشان در کاهش توزیع 
مواد مخدر در جامعه موثر است اما بیشتر کسانی 
که طی سال های گذشته اعدام شده اند همگی 
کارگران مافیای قاچاق بوده اند. پورفاضل نیز در 
این زمینه گفت: حرف هایی که من و بسیاری 
دیگر از همکارانم از ۱۰ یا ۱۵ سال گذشته تاکنون 
درباره لزوم بازنگری در حکم اعدام زده ایم، پس از 
ضررهای هنگفتی که اجرای نابجای این حکم برای 
جامعه داشته، تازه مورد قبول مسوولان قرار گرفته 
است.این حقوقدان افزود: هر طرحی که در زمینه 
مجازات ها ارایه می شود باید ابتدا کارشناسی شده 

و سپس اجرا شود اما متاسفانه برخی تصمیم گیری 
ها در این زمینه بدون هرگونه پشتوانه کارشناسی 
صورت می گیرد. فقط با کار کارشناسی است که 
می توان فهمید آیا جامعه از اجرایی شدن یک طرح 
منتفع می شود یا زیان می بیند. پورفاضل ادامه 
داد: در سال هایی که وکالت کرده ام همیشه تاکید 
داشته ام که قاچاقچی هایی را که در کار حمل یا 
خرده فروشی مواد مخدر هستند اعدام نکنند زیرا 
آنان عده ای پادو هستند که به خاطر پولی که می 
خواهند برای خانواده شان در بیاورند به این عمل 
زشت دست می زنند. باید کسانی که این پادوها 
را وادار به کار قاچاق می کنند پیدا کرده و مجازات 
کنند. هزار نفر از این پادوها را هم اگر اعدام کنند 
هیچ تاثیری در مبارزه با قاچاق مواد مخدر ندارد 
زیرا قشر وسیعی از جامعه آنچنان فقیر هستند که 
به خاطر یک لقمه نان حاضر می شوند پادویی و 
کارگری هر کسی را بکنند تا شکمشان را سیر کنند. 
وقتی که آن بالادستی چندین سال به آلوده کردن 

جامعه مشغول است باید اعدام شود.
باید به بسترها توجه شود 

گیتی پورفاضل در ادامه گفت و گو ضمن بیان 
اهمیت شناسایی عوامل اصلی وقوع یک جرم به 
ویژه در جرایمی چون قاچاق مواد مخدر، بر لزوم 
توجه به بسترهایی که مسبب شکل گیری جرم 
در یک جامعه می شوند تاکید کرد. -*۹۶۳.---

۳۶.۹-*۳۶۹*وی در این زمینه گفت: مسوولان و 
کسانی که در پست های حساس و مهم قرار دارند 
باید نگاهی به جامعه بیاندازند و از خود بپرسند که 
آیا مجازات های سفت و سخت توانسته جامعه را 
نجات دهد و از بروز بی اخلاقی در جامعه پیشگیری 
کند؟ آیا تنها راه نجات جامعه از فروغلتیدن در فساد، 
فحشا و بی اخلاقی مجازات های سنگین است؟ 
پورفاضل افزود: وقتی تمام زمینه های فرهنگی در 
جامعه زیر رو رو شده و اخلاقیات حتی در برخی 
سطوح بالا رنگ می بازد نمی توان از نسل های 
کنونی و آتی انتظار انسانیت داشت. باید پرسید چه 
کسانی مسبب این وضعیت شده اند؟ همان ها باید 
مجازات شوند. کوتاه سخن آنکه حکم اعدام به عنوان 
حکمی شرعی که در قوانین ما نیز بر آن تاکید شده 
است در بسیاری موارد می تواند موثر باشد و از 
میزان جرایم فسادزا و آسیب زننده بر پیکر جامعه 
بکاهد اما در اجرای این حکم باید مسائل مهمی را 
در نظر داشت. تاثیرگذاری حکم اعدام در کاهش 
جرایم یکی از مهمترینِ این مسائل است. شناسایی 
عاملان اصلی وقوع جرایمی که جزایشان در قانون 
اعدام تعیین شده است نیز نکته ای ضروری در این 
زمینه است. بی شک توجه به این مهم می تواند از 
میزان وقوع جرایم در جامعه به میزان قابل ملاحظه 

ای بکاهد.

در گفت وگو با حقوقدانان بررسی شد؛ 

بازبینی در مجازات اعدام برای جرایم مواد مخدر؛ آری یا نه؟ 

رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر استان  قم خبرداد

کشف ۱47 کیلوگرم حشیش در قم
رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر استان از کشف ۱4۷ کیلوگرم حشیش در قم خبر داد. 
  سرهنگ غلام عباس بلفکه در گفت و گو با خبرنگار پایگاه خبری پلیس، گفت: 
در پیگیری اطلاعاتی اداره عملیات ویژه پلیس مبارزه با مواد مخدر استان قم مشخص 
شد فردی قصد دارد مقدار قابل توجهی مواد مخدر را با یک دستگاه تریلی از یکی از 
استان های جنوبی حمل و با عبور از قم به تهران منتقل کند.  وی افزود:بلافاصله ضمن 
هماهنگی با مقام قضائی استان، سه اکیپ عملیاتی به نقاط تعیین شده در محورهای 
ورودی به استان اعزام شدند.  رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر استان قم ادامه داد: نهایتاً 
سوژه مورد نظر که در یکی از محورها دچار نقص فنی شده بود شناسایی و راننده آن نیز 
دستگیر شد.  وی بیان کرد: در بازرسی از این خودرو ۱4۷ کیلوگرم حشیش در قالب 
۶۷بسته که به طرز ماهرانه ای جاسازی شده بود، کشف شد و متهم جهت سیر مراحل 

قانونی تحویل مراجع قضائی شد. 

رئیس پلیس آگاهی فرماندهی انتظامی استان قم خبرداد 

دستگیری سارق داخل خودرو با ۱5 فقره سرقت 
رئیس پلیس آگاهی فرماندهی انتظامی استان از دستگیری سارق داخل خودرو با 

۱۵ فقره سرقت در قم خبر داد.  سرهنگ احمد کرمی در گفت و گو با خبرنگار پایگاه 
خبری پلیس، اظهارداشت:در پی تماس یکی از شهروندان با پلیس ۱۱۰ مبنی بر سرقت 
محتویات داخل خودرو وی، موضوع در دستور کار مأموران قرار گرفت.  رئیس پلیس 
آگاهی استان قم گفت: در ادامه پس از به دست آمدن تصویر سارق با انجام اقدامات 
محسوس و نامحسوس، متهم در یکی از پارک ها شناسایی و بلافاصله دستگیر شد.  
سرهنگ کرمی افزود: سپس نامبرده به همراه پرونده جهت انجام تحقیقات تخصصی به 
پلیس آگاهی تحویل و به۱۵ فقره سرقت از داخل خودروهای پراید مدل پایین با استفاده 
از سوئیچ یدکی اعتراف کرد.  رئیس پلیس آگاهی استان قم با بیان اینکه تاکنون هشت 
تن از مالباختگان شناسایی شده اند، هشدار داد:شهروندان از گذاشتن هرگونه وسایلی از 

قبیل تلفن همراه، اسناد، شناسنامه، پول نقد و...بر روی صندلی خودرو خودداری کنند.

فرمانده انتظامی استان سمنان  خبرداد

انهدام باند سرقت مسلحانه  احشام 
فرمانده انتظامی استان سمنان از شناسایی و دستگیری چهار عضو باند سرقت مسلحانه 
احشام خبر داد و گفت: سارقان ۱۲۰ راس احشام به ارزشی بالغ بر 8۷۰ میلیون ریال 
را در بسطام شاهرود به سرقت بردند.   سردار روح الامین قاسمی در گفت و گو با 
خبرنگار پایگاه خبری پلیس در تشریح جزئیات این خبر اظهار داشت: اعضای این باند از 
مهر ماه ۹۳ تاکنون در چهار نوبت، ۱۲۰ راس احشام را از دامداری های حوالی بسطام 
شهرستان شاهرود به سرقت بردند و متواری شدند. به گفته قاسمی، سارقان پس از 
شناسایی دامداری ها جهت سرقت، با تهدید چوپان با سلاح شکاری و ضرب و شتم وی، 
اقدام به سرقت احشام می کردند. این مسئول انتظامی تصریح کرد: از زمان وقوع نخستین 
سرقت تا دستگیری سارقان، تلاش و پیگیری ها و اقدامات گسترده ای از سوی کارآگاهان 
مبارزه با سرقت پلیس آگاهی انجام شد که خوشبختانه به ثمر نشست. وی ادامه داد: 
پس از بررسی دقیق صحنه های سرقت و سرنخ های احتمالی موجود، سرانجام یکی از 
متهمان که فردی غیربومی و از اهالی استان های شمالی کشور بود شناسایی و پس از 
هماهنگی با مرجع قضائی، عملیات دستگیری وی اجرا شد. قاسمی افزود: با دستگیری 
متهم و بازجویی های فنی صورت گرفته، تمام اعضای این باند شناسایی و پس از دریافت 
نیابت قضائی، سه سارق دیگر در روستایی در شمال کشور دستگیر شدند. فرمانده انتظامی 
استان با اعلام کشف چهار فقره سرقت مسلحانه ۱۲۰ راس احشام به ارزشی بالغ بر 8۷۰ 
میلیون ریال، بر به کارگیری چوپان های مورد تائید پلیس و رعایت نکات ایمنی از سوی 

دامداران تاکید کرد. 

در محور کرج - قزوین  رخ داد 

مصدومیت 34 مسافر به دلیل تصادف زنجیره ای 
سخنگوی سازمان امداد و نجات با اشاره به تصادف زنجیره ای یک دستگاه اتوبوس با دو 
تریلی و دو سواری، گفت: بر اثر این حادثه، ۳4 نفر مصدوم شدند و یک نفر، جان خود را 
از دست داد.  سید مصطفی مرتضوی د در ارتباط با تصادف زنجیره ای در محور کرج ـ 
قزوین اظهار داشت:  ساعت ۵:4۵ صبح دیروز یک دستگاه اتوبوس با دو تریلی و یک پراید 
و یک پژو ۲۰۶ برخورد کرده که در اثر آن ۳۹ مسافر دچار حادثه شده اند. وی با اشاره به 
 ـقزوین لاین شمالی   ـساوجبلاغ در محدوده محور کرج  اینکه این حادثه در محور البرز 
سوپا به وقوع پیوسته است، افزود: یک مسافر در اثر این حادثه جان خود را از دست داده 

و ۳4 نفر مصدوم شدند. 

 فرمانده نیروی انتظامی تهران بزرگ با اعلام خبر دستگیری ۷۰8 متهم در هفت ماهه 
نخست امسال گفت: ۲۰ مرحله طرح ارتقای امنیت و آرامش در محلات شهر تهران اجرا 

شده است. 
سردار حسین ساجدی نیا با اشاره به اجرای ۲۰ مرحله از طرح ارتقای امنیت و آرامش در 
محله ها و بوستان های شهر تهران گفت: طی هفت ماه ابتدایی سال ۹۵ در مجموع ۷۰8 

مزاحم نوامیس و مخل نظم و امنیت اجتماعی دستگیر و به مقام قضایی معرفی شدند.
وی با اعلام اینکه طرح ارتقای امنیت و آرامش به صورت شبانه روزی و ضربتی در تهران اجرا 
می شود افزود: این طرح ها که از ابتدای امسال آغاز شده است بنا به درخواست شهروندان و در 

راستای دستگیری مخلان نظم و امنیت عمومی در سطح شهر تهران انجام می شود.
ساجدی نیا افزود: اجرای این طرح برای پاسخگویی به مطالبات شهروندان و بر اساس دغدغه 
ها و نیازهای مردم صورت گرفته است که با هدف برخورد با مخلان نظم و امنیت عمومی، 
هنجارشکنان اجتماعی، متعدیان به حقوق شهروندی، مزاحمین نوامیس مردم، افراد شرور، 
اراذل و اوباش و به طور کلی افرادی که با اعمال خلافکارانه و نامتعارف خود موجبات سلب 

آسایش و آرامش شهروندان را فراهم می کنند به اجرا درمی آید.
ساجدی نیا با بیان اینکه معیار اجرای این طرح گزارش های مردمی و خواسته های شهروندان 
تهرانی و شکایات ارائه شده به پلیس است، افزود: گزارش های مردم ابتدا اخذ و ضمن تجزیه 
و تحلیل مناطق جرم خیز در آنها رصد و پس از تایید عملیات ارتقا امنیت و آرامش در محل 

مورد نظر  برگزار می شود.
فرمانده نیروی انتظامی تهران بزرگ با اشاره به اینکه ماموران پلیس پایتخت در اجرای این 
طرح ضمن حضور مقتدرانه در محله های پایتخت با هر گونه ناهنجای اجتماعی و افرادی که 
با انجام رفتارهای نامتعارف باعث ایجاد رعب و وحشت برای شهروندان می شوند برخورد می 
کنند گفت: ۲۰ مرحله عملیات از سوی ماموران پلیس های تخصصی پایتخت در بوستان ها 
و محله های تهران به اجرا درآمده که طی آن مزاحمان نوامیس هنجارشکنان نظم و امنیت و 

خرده فروشان مواد مخدر بازداشت و راهی زندان شدند.
وی در ادامه با تاکید بر محدوده و محل های اجرای طرح های امنیت محله محور گفت: 
محدوده اجرای این طرح ها، محدوده سر کلانتری های ۱۱ گانه پلیس پایتخت است. متهمانی 
که در جریان اجرای این طرح ها بازداشت می شوند پس از انتقال به مقر پلیس امنیت عمومی 
تشکیل پرونده شده و افراد سابقه دار با هماهنگی هایی که با مقام قضایی صورت گرفته برای 

سیر مراحل قانونی و رسیدگی به جرایم ارتکابی به دادسراهای مربوطه معرفی می شوند.

ساجدی نیا گفت: ۷۰8 متهم بازداشت شده که از این تعداد و متهمان سابقه دار پس از 
بررسی سوابق و تفهیم اتهام راهی مراجع قضایی شدند و مابقی دستگیرشدگان پس از دریافت 
تذکر به قید تعهد آزاد هستند. در بازرسی از وسایل متهمان چندین قبضه سلاح سرد، مقادیری 
مشروبات الکلی، مقادیری مواد مخدر و محصولات ضدفرهنگی و همچنین اموال مسروقه کشف 

و ضبط شده است.
وی این اطمینان را به شهروندان و هشدار را به افراد بزهکار داد که پیگیری طرح امنیت و 
آرامش در محله های شهر تهران یک طرح کارشناسی شده است و با جدیت در دستور کار 
پلیس قرار دارد و اجرای آن از سوی پلیس های تخصصی و یگان های پشتیبانی و عملیاتی 

همچنان ادامه خواهد داشت.
ساجدی نیا ابراز امیدواری کرد که با اجرای این طرح در آینده نه چندان دور نتایج مثبت 
حاصل از اجرای آن در محلات پایتخت قطعا به افزایش امنیت پایدار و ارتقا ملموس احساس 

امنیت در جامعه کمک خواهد کرد.
وی گفت: شماره تلفن ۱۱۰ در طول شبانه روز همواره پاسخگوی مردم بوده و آماده شنیدن 

پیشنهادات و انتقادات شهروندان درباره امنیت و آرامش در محله ها است.

 فرمانده انتظامی ایلام با اشاره به باز بودن مرز مهران برای 
پذیرش زوّار حسینی، از خروج ۷۰۰ هزار زائر از این پایانه 
مرزی و بازگرداندن ۹۰۰۰ زائری که فاقد مدارک لازم بودند 

خبر داد. 
سردار نورعلی یاری در تشریح وضعیت فعلی مرز بین المللی 
مهران اظهار داشت: با توجه به فعالیت دستگاه های مختلف از 
جمله سپاه، هلال احمر، دانشگاه های علوم پزشکی و حضور 
پررنگ نیروی انتظامی در حوزه های ترافیکی و امنیتی، شاهد 
تردد روان و پر سرعت زائران اربعین حسینی در پایانه مرزی 

مهران هستیم.
فرمانده انتظامی ایلام با تاکید بر کنترل کامل مدارک تردد 

زائران حسینی توسط نیروهای مرزبانی و پلیس اظهار داشت: 
با توجه به الزامی بودن همراه داشتن گذرنامه و ویزا برای 
زائرانی که قصد خروج از کشور را دارند، متاسفانه همکاران ما 
در روزهای گذشته مجبور به بازگرداندن ۹۰۰۰ زائر حسینی 

شدند که فاقد مدارک لازم برای خروج از کشور بودند.
وی ادامه داد: همانطور که پیش از این نیز مسئولان امر 
تاکید داشتند، خروج از کشور بدون داشتن گذرنامه معتبر 
و ویزا امکان پذیر نیست و علاوه بر ممانعت نیروی انتظامی 
در برابر خروج افراد فاقد مدارک از کشور، دولت عراق نیز 
مجازات های سخت گیرانه ای را برای افرادی که گذرنامه و ویزا 

معتبر ندارند را در نظر گرفته است.
یاری با اشاره به تلاش های شبانه روزی انجام شده برای 

پذیرایی از زوار اربعین حسینی در مرز مهران خاطرنشان 
کرد: با توجه به مشکلات زیرساختی مرز مهران، تلاش های 
بسیاری برای فراهم کردن بسترهای لازم انجام شده و در 
چند روز گذشته بیش از ۷۰۰ هزار زائر حسینی از مرز مهران 

خارج و وارد کشور عراق شدند.
فرمانده انتظامی ایلام در پایان با تاکید بر اینکه مرز مهران 
باز است و تردد در آن ادامه دارد گفت: روز دوشنبه با توجه 
به حضور تعداد کثیری از زائران فاقد مدارک لازم برای 
خروج از کشور، ارائه خدمات به زوار با کندی مواجه شد 
که با توجه به برطرف شدن این مشکل، در حال حاضر مرز 
مهران با ظرفیت کامل، خدمات خروج از کشور را به زائران 

ارائه می دهد.

فرمانده انتظامی استان کردستان از کشف پنج تن مواد غذایی فاسد، توسط ماموران 
انتظامی شهرستان "قروه" قبل از توزیع در بازار خبر داد. 

به گزارش خبرنگار پایگاه خبری پلیس، سردار "مسعود خرم نیا" با اعلام این خبر، گفت: 
در پی کشف هشت تن مواد لبنی فاسد و تقلبی در روزهای گذشته، عوامل پلیس امنیت با 
اقدامات اطلاعاتی و با به کار گیری شبکه منابع و مخبرین، دو محل دیگر دپوی مواد خوراکی 

و لبنی فاسد را در این شهرستان شناسایی کردند. 
سردار خرم نیا تصریح کرد: بعد از هماهنگی با مقام قضائی و همراهی کارشناسان اداره 
بهداشت شهرستان، پنج تن مواد لبنی و غذایی فاسد؛ شامل یک تن مواد غذایی تاریخ گذشته 
از نوع کیک، خرما، ساندیس و چهار تن انواع لبینات فاسد شامل شیر موز، دوغ، شیر، پنیر و 

ماست از این دو انبار کشف شد. 
این مقام ارشد انتظامی در کردستان با اشاره به شگرد سودجویان در عرضه مواد فاسد و 
تقلبی به بازار بیان داشت: قرار بود این مقدار مواد غذایی فاسد بعد از دستکاری تاریخ تولید 
و انقضاء با برچسب های جدید وارد بازار شود که با هوشیاری ماموران قبل از ورود به شبکه 

توزیع و مصرف، توقیف و محل های مذکور پلمب شد. 
گفتنی است؛ در روزهای گذشته پلیس شهرستان قروه هشت تن مواد لبنی فاسد را از 

انباری دیگر توقیف کرده بود و در این عملیات هم با کشف پنج تن دیگر از این مواد غذایی 
فاسد، پرونده مقدماتی در این زمینه تکمیل و با احراز هویت سودجویان، دستگیری آنها در 

دستور کار پلیس قرار گرفت. 

فرمانده نیروی انتظامی تهران بزرگ خبر داد:

دستگیری 708 متهم در هفت ماهه  گذشته 

فرمانده انتظامی ایلام خبر داد 

بازگرداندن ۹000 زائر فاقد مدارک از مرز مهران 

فرمانده انتظامی استان کردستان  اعلام کرد

کشف 5 تن مواد غذایی فاسد در قروه 






